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Održivi industrijski i 
poljoprivredni razvoj

Elixir Grupa pokreće investicioni ciklus Prahovo2027 usmeren na razvoj 
novih proizvodnih, energetskih i infrastrukturnih kapaciteta Elixir 
Prahova. Cilj je da tehnološki povezanim greenfield investicijama 
postojeći kompleks hemijske industrije u Prahovu postane savremeni, 
resursno i energetski efikasni industrijsko hemijski park. 

300+ miliona evra vrednost investicija
200 novih radnih mesta
4 nova greenfield postrojenja sa novom industrijskom infrastrukturom

Energetski efikasno. Ekološki odgovorno. Ekonomski snažno.
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Povodom proslave Dana opštine Kladovo i značajnog jubile-
ja, 500 godina tvrđave Fetislam, kulturno-istoriskog kompleksa, 
održana je svečana sednica Skupštine opštine i organizovan od 
22. do 26. aprila raznovrstan kulturni program. 

Svečana sednica, kojoj su pored odbornika prisustvovali 
brojni gosti i predstavnici institucija, održana je u kladovskom 
Domu kulture. Na početku sednice hor Osnovne muzičke škole 
„Konstantin Babić“ izveo je himni „Bože pravde“.

U prigodnom programu su učestvovali  Pevačka grupa „Griv-
na“ koja promoviše bogato muzičko nasleđe, i izvela dve izvorne 
pesme „Gu-gu Tino mori“ i „Rasti, rasti moje zeleni bore“, a za-
tim  nastupila plesna grupa koju čine Nina Joković, Luna Belonić 
i Ivana Boldorac uz kompoziciju „Ramonda“.

Tradicija je da se povodom 26. aprila Dana opštine, dodele 
priznanja i nagrade onima koji su svojim radom, humanošću, 

zalaganjem, istrajnošću, obe-
ležili prošlu godinu ili ostavili 
dubok trag koji će i buduća 
pokolenja opštine pamtiti po 
velikim delima.

Ove godine Povelja za-
hvalnosti dodeljena je Sestra-
ma mironosicama pri kladov-
skom hramu Svetog Georgija. 
U dopisu Komisiji za nagrade 
upućenog od predlagača Sta-
rešine hrama Svetog Georgija, 
protojprefitera Dejana Pajića, 
navodi se da Sestre Mironosi-

ce 10 godina pomažu socijalno ugroženo stanovništvo na terito-

dodeljena je Dobrovoljnom va-
trogasnom društvu iz Kladova. 
Predlog je uputio predsednik 
Saša Nikolić.   

 Dobrovoljno vatrogasno 
društvo iz Kladova sa tradici-
jom dužom od 90 godina pru-
ža podršku ne samo profesi-
onalnim vatrogascima, već i 
svim privrednim subjektima. 
U svom sastavu ima preko 40 
članova koji daju svoj doprinos 
u svim aktivnostima na zaštiti 
od požara na celoj teritoriji opštine Kladovo. Svojim angažova-
njem i brzom reakcijom u mnogobrojnim vanrednim situacijama 
mogu se pohvaliti i za svoj humanitarni rad, učestvovanje u akci-
ji pronalaska nestalih lica i drugim akcijama, kaže se u predlogu.

Priznanja je uručio Saša 
Nikolić predsednik opštine.

Godišnja nagrada za radno 
angažovanje građana dodelje-
no je Bogosavu Đurđanoviću.

Bogosav Đurđanović, na-
stavnik fizičkog vaspitanja u 
penziji, još od 1972. godine 
beleži izvanredne rezultate u 
sportu i fizičkoj kulturi, i to kao 
pojedinac, trener i nastavnik. 
Najviše rezultata je postizao 
u fudbalu. Vodio je učenike na 
takmičenja u raznim sportovi-

ma; stoni-tenis, streljaštvo, odbojka i košarka i atletici.Postiže 
nemerljiv doprinos na afirmaciji sporta i fizičke kulture brojnih 
generacija mladih. Ovaj predlog je uputio Radovan Arežina koji 
je i uručio nagradu Đurđanoviću.

Na svečanosti, folklorni ansambl Amatersko kulturno-umet-
ničkog društvo POLET, koje ove godine beleži 76 godina uspeš-
nog rada, oduševio je prisutne, spletom Vlaških igara.

Svečana akademija povodom obeležavanja Dana opštine, 
završavena je pozivom koji je uputio Saša Spasojević koji je 
nadahnuto vodio programa, da se svi pridruže na koncertnim 
programima koje će biti priređeni u tvrđavi Fetislam.

Kladovljani  mogli da uživaju u pesmama grčkog horskog 
ansambla „ Kapo jcistria”, i nastupu Ansambla narodnih igara i 
pesama sa Kosova i Metohije „Venac”, iz Gračanice.

Danica Crnogorčević sa okrestrom je potom oduševila publi-
ku na Letnjoj sceni velelepnog zdanja.

- Bitno i suština je, da kada je teškom kad-kad i nemoguće 
za živeti ostati svoj i sačuvati se a kad grane sunce dobra 
iskoristi to vreme za svoje jačanje, od školstva, privrede, kul-
ture, infrastrukture i nadasve saradnje sa svima, od naših pr-
vih komšija Rumuna pa do najmanje zemlje na svetu sa druge 
strane globusa. Samo jačanjem uz strpljiv rad na napretku i 
prosperitetu našeg Kladova a time mislim i Srbije, naša diplo-
matija dobija na smislu i Knez Mijailovoj jačini.

Vidimo to i danas u se-
dištu UN-a kada branimo 
smisao našeg postojanja. 
Slobodni izgradili smo HE 
Đerdap I, i najvažnije prele-
pi izgled današnjeg Klado-
va, naša današnja privilegija 
kako opštinskog rukovodstva 
tako i svih građanki i građa-
na opštine Kladovo je da ak-
tivno učestvujemo u novom 
zamahu razvoja, kako revi-
talizacije ključnih objekata od 
škola, bolnice pa do vrtića, a 
možda i najvažnije revitaliza-
ciju i novu izgradnju puteva 
do Kladova iz pravca Niša i 

Beograda, brzina izgradnje Dunavskog koridora premašuje i 
najoptimističnija predviđanja. Nisam ni delić onoga što beja-
smo i šta jesmo obuhvatio ali mislim da je dobronamernima 
dovoljno da shvate, našu bit postojanja koja svoje svetle tre-
nutke i u istorijskim najtežim danima ostvaruje jedino nošeni 
zajedništvom. Kada smo zajedno i konstruktivni Kladovo i Sr-
bija napreduju ma kakvo da je međunarodno okruženje, na-
žalost kad nismo onda stagniramo pa čak i propadamo. Zato, 
danas kada imamo već više od deceniju zdravog ulaganja i 
napretka opštine Kladova, dok na samo 400. kilometara od 
nas bukti ukrajinski rat, dok je međunarodni pritisak i iz tog 
razloga ponajviše intenziviran ia Srbiju, pred nama je da iska-
žemo još veći stepen razumevanja i zajedništva, tolerancije i 
odlučnosti za još bolje sutra, Kladova i Srbije.

Dolazak sve većeg broja turista je potvrda ovih mojih reči, 
a turizam se u ovim godinama u Kladovu učvrstio kao motor 
razvoja. U čast još boljih dana, svim građankama i građanima 
opštine Kladovo, ljudima koji poštuju i vole Kladovo SREĆAN 
DAN OPŠTINE, poručio je u svom obraćanju na sednici Ra-
dovan Arežina predsednik SO Kladovo.

riji opštine KLADOVO a da su pre toga bile angažovane u okviru 
Kola srpskih sestara i da su uvek fukcinisale kao humanitarno, 
patriotsko i kulturno-prosvetno društvo.

Povelju je u ime Sestara mironosica primila Verica Mančević. 
a uručio joj je Saša Nikolić predsednik opštine Kladovo.

Godišnju nagradu za radne rezultate kolektiva dodeljena je 
Osnovnoj školi „Ljubica Jovanović Radosavljević” iz Podvrške. U 
predlog koji je uputio Aktiv direktora obrazovno vaspitanih usta-
nova opštine Kladovo, ističe se da je Osnovna škola „Ljubica 
Jovanović Radosavljević” iz Podvrške sa tradicijom od 154 go-

dina osmogodišnja škola koja je postigla mnogo za svoje selo, 
postala je ponos svoga mesta i opštine.

To potvrđuju primeri od-
ličnih đaka i njihovi uspesi na 
takmičenjima tokom osnovne 
škole, kao i uspešan nastavak 
školovanja u srednjoj školi i na 
fakultetu.

Nagradu je primila u ime 
škole Dragana Dumitrašković 
direktorka Osnovne škole „Lju-
bica Jovanović Radosavljević”.

Godišnja nagrada za hu-
manitarne aktivnosti i ispo-
ljenu solidarnost građana, 

SVEČANA AKADEMIJA POVODOM OBELEŽAVANJA 
DANA OPŠTINE KLADOVO

JEDNAKO ODLUČNO I APSOLUTNO 
POSVEĆENO NASTAVIĆEMO DA 

RADIMO ZA DOBROBIT GRAĐANA
U svom obraćanju odbornicima i godstima na sednici Saša 

Nikolić predsednik opštine Kladovoo je rekao_
- Dozvolite pre svega, da svima vama ovde prisutnima, 

kao i svi žiteljima naše opštine, u ime lokalne samouprave, ali 
i u svoje lično ime, čestitam Dan opštine Kladovo. Ovo je dan 
svih nas koji smo svoje radne i životne sudbine vezali za grad 
koji je mali po veličini, ali je zato veliki u svakom pogledu.

Uvek mi je izuzetno zadovoljstvo kada obeležavajući Dan 
opštine, dodeljujemo priznanja onima koji su svojim plemeni-
tim podvizima pokazali čitavom društvu da humanost i ljubav, 
saosećanje i plemenitost još uvek stanuju u našem društvu. 
Ponosan sam što u našem Kladovu, među nama, ima mnogo 
onihljudi koji svojim delima potvrđuju da je dobrobit zajednice 
iznad svega, i potvrđuju da je Kladovo grad dobrih, pristojnih, 
humanih i vrednih ljudi.

A naš grad je takav jer su 
ga takvog napravili i definisali 
naši preci, koji su se u teškim 
vremenima borili za pravo da 
žive u slobodi i miru, u svom 
gradu, u svojoj zemlji. Zato 
nas ovaj dan obavezuje da 
ih se sećamo i da im kažemo 
hvala, jer su oni utkali najvi-
še vrednosti u DNK ovoga 
grada i svih građana ovoga 
grada i opštine. Ali nas to i 
obavezuje da budemo do-
stojni, da budemo odgovorni, 
pošteni i jednako posvećeni 
borbi za ideale koji su iznad 
svega. A to činimo gestovima 

koji deluju sasvim uobičajeno, kojih ponekad nismo ni sve-
sni, a koji su najvažniji-slogom sa komšijama, ljubavlju prema 
deci, poštovanjem prema starijima, kulturom i obrazovanjem, 
ljudskošću. I naravno, onim što uvek volim da istaknem, vred-
nim radom. Samo tako, nastavićemo da dostojno baštinimo 
dostignuća naših predaka i stvaramo održivu budućnost za 
generacije koje dolaze. Samo na taj način, nastavićemo da ra-
zvijamo naš grad i našu opštinu, unapređujući svakoga dana 
uslove za život i rad, stvarajući nova radna mesta, čuvajući 
životnu sredinu, obnavljajući i gradeći puteve, škole i vrtiće. 
Samo tako, nastavićemo da stvaramo srećne i zadovoljne lju-
de, koji su ponosni što žive u Kladovu.

Zato, na kraju, uz još jednom, iskrene čestitke svima, do-
zvolite i da vam u to ime obećam da ćemo, kao lokalna samo-
uprava, jednako odlučno i apsolutno posvećeno nastaviti da 
radimo za dobrobit Kladova i svih ljudi koji žive u njemu.
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Molitvama svetih otaca naših, Gospode 
Isuse Hriste, Sine Božiji pomiluj nas!

Kada je Gospod stvarao svet, i sve što je na Nebu i zem-
lji, nakon svega živog, biljaka i  raznih životinja, kao krunu 
svega, stvara Čoveka, po svom liku i podobiju, kako čitamo 
u prvim knjigama Starog Zaveta.

Adamu je Gospod podario mnoga dobra, veliku vlast 
i slobodu, ali pored toga i zapovest da ne jede sa drveta 
poznanja dobra i zla , jer će umreti, kako stoji u tekstu. Čo-
vek, slab u svojoj suštini, načini prestup, bi izgnan iz Raja, 
i sve do dolaska Hristovog, beše osuđen na smrt, i boravak 
u Adu. Ta zapovest o uzdržanju, ne jedenju sa drveta, po 
mnogim svetim ocima upravo označava zapovest o postu.

Hrišćanski post je kroz istoriju Crkve bio nerazdeljiva 
komponenta života. Nadahnuti Duhom Svetim, oci i učitelji 
crkve su ustrojili i definisali šta je post, šta podrazumeva i 
ostale odredbe, kanone kako ih konkretno nazivamo. Tokom 
jedne crkvene godine imamo jednodnevne i višednevne po-
stove. Jednodnevni su svaka sreda i petak u spomen na 
izdju Isusa Hrista i Njegovo raspeće na Veliki Petak. Pored 
njih, posti se i praznik posvećen Časnom Krstu, Krstovdan.

Upravo će svako u razgovoru sa sveštenikom dobiti 
konkretan blagoslov za držanje posta. Poznato je da razre-
šenja za neke ljude idu do toga da imaju dozvolu da konzu-
miraju hranu na ulju, ribi pa čak i da piju mleko povremeno. 
Sve je to individualno, i prilično jednostavno kada se sa-
gleda sa više uglova, bez obzira na konkretno pravilo koje 
je propisano. Iz tog razloga je potrebno da se pred svaki 
post konsultujemo sa svojim sveštenikom, duhovnikom i 
dobijemo blagoslov za post, jer je to podvig, kojim jačamo 
svoje duhovne sile.

 Pored telesne komponente, bitna je i duhovna kom-
ponenta. Glavna misao tokom posta u kome se nalazimo 
treba da je usmerena na pokajanje, razmišljanje o svojim 
slabostima, prestupima kojima smo štetno delovali na dušu 
i zbog kojih smo bili izloženi  smo padovima. Ako smo ne-

kome nešto zamerili, oprostimo. Ukoliko znamo nekog ko 
je u bolnici, obiđimo ga. Čuli smo da neko živi u oskudi-
ci, siromaštvu, pomozimo mu na neki način, prema svojim 
mogućnostima. Pomolimo se jedni za druge, i eto već smo 
učinili milostinju, i to je Gospodu milo. Posećujmo službe u 
hramu koje su tokom ovog perioda jako specifične i samo 
se u ovom periodu godine služe.

   Post je jako koristan sa više aspekata. Njegovo trajanje 
je takođe regulisano, i valjalo bi da prema svojim moćima 
ispunimo taj period. Neko je uporedio dužinu posta sa nji-
vom koju obrađujemo. Kako je u našem narodu odomaćena 
praksa da se posti prva i poslednja sedmicu posta, to bi 
bilo isto kao da smo tu našu njivu obrađivali, i povukli samo 
prvu i poslednju brazdu. Šta je ostalo između? 

Zato kada se pripremamo za post, ponavljamo, potrebno 

je da sa sveštenikom i to konkretizujemo i dobijemo blago-
slov, i da tako okriljeni blagoslovom uz Božiju pomoć kre-
nemo u podvig. Taj naš podvig treba da krunišemo Svetim 
Pričešćem, sjedinjenjem sa  Samim Gospodom na očišće-
nje svih sagrešenja, na zdravlje, duhovnu radost i spasenje.

Sam Vaskrs upravo označava pobedu Bogočoveka nad 
grehom, nad smrću i nad đavolom. Palom čoveku su otvo-

HRISTOS VASKRSE! VAISTINU VASKSE!

U Hristovoj ljubavi sa molitvenim 
pozdravom vaš arhimandrit Kozma 

sa bratijom manastira Bukovo.   

rena vrata Raja koja su do tada bila zatvorena, data su nam 
oružija za borbu sa grehom, za pobedu nad nečastivim i 
njegovom vojskom palih duhova. Radujmo se! Sa iskrenim 
željama da u miru, zdravlju i svakom blagostanju, kroz pod-
vig posta u kome se nalazimo, i uz pokajničko raspoloženje, 
dočekamo svetli Dan Vaskrsenja Hristovog i jedni druge po-
zdravimo najradosnijim rečima: 

U MIRU, ZDRAVLJU I SVAKOM 
BLAGOSTANJU, DA DOČEKAMO SVETLI DAN 

VASKRSENJA HRISTOVOG I JEDNI DRUGE 
POZDRAVIMO NAJRADOSNIJIM REČIMA: 

HRISTOS VASKRSE! VAISTINU VASKSE!
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Na sednici Opštinskog veća kojom su predsedavali Saša 
Nikolić, predsednik opštine i njegov zamenik Bojan Božanović, 
većnici su jednoglasno usvojili konačni predlog Odluke o dode-
li sredstava iz budžeta opštine za podsticanje programa i pro-
jekata od javnog interesa koje realizuju udruženja građana za 
ovu godinu. Sredstva iz budžeta u iznosu od 6,3 miliona dinara 
opredeljena su za 29 udruženja građana koja se bave zaštitom 
životne sredine, socijalnom i dečjom zaštitom, razvojem kulture i 
informisanja, kao i upravljanjem u vanrednim situacijama.

Utvrđen je predlog Odluke o izmenama odluke o naknadama 
za korišćenje javnih površina i upućen SO Kladovo na razma-
tranje i usvajanje. Za dnevne naknade za korišćenje javnih po-
vršina tj. bašte, u prvoj zoni izdvajaće se 36 dinara po kvadratu, 
drugu 30, treću 26 i za četvrtu 24 dinara po kvadratnom metru.

Na sednici veća prihvaćena je i Odluka o usvajanju izme-
ne plana javnih nabavki za projekat „Kultura u pokretu“, kojim 
se obezbeđuje tekuće održavanje i nabavka opreme multifunk-
cionalne sale Doma kulture kao i predlozi rešenja o upotrebi 
sredstava iz budžetskih rezervi za za dalji postupak deratizaci-
je u tri najugroženije mesne zajednice opredeljena su dodatna 
sredstva u iznosu od 500 hiljada dinara. Pored toga, odobrena 
su sredstva u iznosu od milion dinara za otklanjanje kvarova 
na vodovodu usled radova na izgradnji kanalizacije u mesnim 
zajednicama prema projektu „Čista Srbija“, ali se obezbeđuju i 
nedostajuća sredstva za realizaciju projekta „Kultura u pokretu“, 
na ime učešća opštine Kladovo, u iznosu od 2,3 miliona dinara.

Na 87. sednici Opštinskog veća opštine Negotin, kojom je 
predsedavao Bogdan Gugić, zamenik predsednika Opštine. 
Većnici su razmatrali 12 predloga odluka, rešenja, programa, 
izveštaja i zaključaka iz domena rada Opštinskog veća.

Na sednici su utvrđeni i predlozi odluka o usvajanju Lokal-
nog akcionog plana zapošljavanja opštine Negotin za period od 
2024-2026.godine, izmeni i dopuni odluke o određivanju nad-
ležnog organa za sprovođenje postupka davanja u zakup i ko-
rišćenja poljoprivrednog zemljišta u državnoj svojini na teritoriji 
opštine Negotin.

Zatim, pristupanju izradi Plana detaljne regulacije za izgrad-
nju objekata za proizvodnju električne energije - solane elektra-
ne „Dobroviš“, kao i o usvajanju Godišnjeg programa zaštite, 
uređenja i korišćenja poljoprivrednog zemljišta za 2024. godinu.  
      Podržan je i nacrt Programa podrške za sprovođenje poljopri-
vredne politike i politike ruralnog razvoja za ovu godinu, u iznosu 
od 26 miliona dinara.

Članovi veća danas su upoznati sa završnim narativnim i fi-
nansijskim izveštajima o realizaciji programa energetske sanaci-
je stambenih zgrada, porodičnih kuća i stanova.

OPŠTINSKO VEČE 
OPŠTINE KLADOVO

OPŠTINSKO VEĆE 
OPŠTINE NEGOTIN

NOVA SAVREMENA
OPREMA ZA SALU 
DOMA KULTURE

AKCIONI PLAN 
ZAPOŠLJAVANJA 

ZA PERIOD OD 
2024-2026.GODINE

Tradicionalna manifestacija izvornog narodnog stvaralaštva 
„Susreti sela“, u organizaciji Doma kulture „Stevan Mokranjac“ 
i pod pokroviteljstvom opštine Negotin, počela je u nedelju 14. 
aprila u Sikolu. „Susrete sela“ otvorio je Bogdan Gugić,  zame-
nik predsednika Opštine Negotin.

“Narodno stvaralaštvo je 
teško sačuvati u ovim moder-
nim vremenima, ali uz pose-
ban vaš trud i našu podršku 
koja ne izostaje, zajedno ćemo 
pokazati mladim naraštajima, 
da sve ono što čini našu na-
rodnu i kulturnu baštinu, treba 
negovati i sačuvati od zabora-
va, i u svakoj prilici promovisa-
ti. Svaka kuća u Negotinskoj 
Krajini čuva deo naše vredne 
prošlosti. Naš zadatak je da 
vrednosti s ponosom pokazu-
jemo, naš kraj na pravi način 
predstavljamo, a generacije 

koje dolaze naučimo kako da, tu misiju u godinama koje dolaze, 
na najbolji mogući način obavljaju“, rekao je Gugić koji je ozna-
čio početak 48. „Susreta sela“ u negotinskoj opštini.

Kulturno-umetničko društvo „Čučuk Stana“ i selo Sikole, 
ugostili su članove KUD-a „Vrelo“ iz Šarkamena. Tradicionalno 
prvi su nastupili gosti, a Šarkamenci su za svoje ovogodišnje 

predstavljanje odabrali narodne običaje vezane za kalemljenje 
voća, dok su domaćini, KUD “Čučuk Stana” iz Sikola, prikazali 
običaje vezane za božićne praznike.

„Susreti sela“ se u negotinskoj opštini ove godine priređuju 
revijalno, uz učešće pet mesnih zajednica:  Bukovče, Jabuko-
vac, Kobišnica, Sikole i Šarkamen.

Naredni susret bio je 20. aprila u Kobišnici, kada Je tamošnje 
KUD „Voja Čurić“ ugostio članove AKUD „Floričika“ iz Jabukov-
ca. Dan kasnije, 21. aprila u Šarkamenu su se sastali KUD „Vre-
lo“ i KUD „Dimitrije Belivakić“ iz Bukovča. 

Zatim je 27. aprila Jabukovac bio domaćin Kobišnici, a dan 
kasnije Bukovče je dočekalo Sikole.

U OPŠTINI NEGOTIN ODRŽANI
48. SUSRETI SELA, TRADICIONALNA 

MANIFESTACIJA IZVORNOG 
NARODNOG STVARALAŠTVA
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Festival “Mi smo deca vesela”, 11. po redu, koji je održan 
Tehničkoj školi u Lengenfeldgasse,  u organizaciji KSD “Bambi” 
iz Beča, okupio je ove godine više od 400 dece iz kulturno-umet-
ničkih društava iz Austrije, Srbije i Republike Srpske, ali i mno-
gobrojnu publiku.

- Manifestacija je name-
njena deci uzrasta od 4 do 
16 godina. U okviru festivala, 
mališani su mogli da nauče 
mnogo toga novog o svojoj 
tradiciji, učestvovali su u kul-
turno-umetničkom programu, 
zabavljali se i međusobno 
upoznali, družili i proveli vreme 
sa svojim vršnjacima. S obzi-
rom da manifestacija već ima 
tradiciju od 11 godina, aktivno 
se radi na tome da postane 
međunarodna, i da učešće u 
njoj uzme što više društava iz Srbije, Austrije i Evrope.

Ovakvi festivali su odlična prilika da deca uče o svojoj tradi-
ciji, kulturi i jeziku, ali i odlična prilika da se lepo provedu, upo-
znaju sa drugom decom i još bolje povežu. Obaveza nas sta-
rijih je da srpsku tradiciju, kulturu i jezik prenesemo na mlađe 
generacije. Ja sam zahvalan roditeljima koji si pomogli u orga-
nizaciji festivala i onima čija deca nastupaju, ali i svim prijatelji-

ma. U pripremu i realizaciju svih obaveza uključio se i naš prvi 
sastav koji je pomagao i stvarao kontakte sa decom. Majke su 
pripremile i slatko i slano, i za 
decu koja poste. Devojke koje 
su zadužene za šminkanje, a 
istovremeno i učestvuju u hu-
manitarnoj akciji za naše bor-
ce sa Košara. Važno je da svi 
predstavljamo klub koji postoji 
više od 50 godina.“, navodi Mi-
lan Stojković, predsednik Kul-
turno-sportskog društva “Bam-
bi” iz Beča.

U programu su pored do-
maćina nastupila i društva 
Jedinstvo iz Beča, Mladost iz 
Leoberdorfa, Dukat iz Trajski-
rhena, Zavičaj iz Tulna, “Pro-
nija” iz Prnjavora i Petrovački folklorni ansambl iz Petrovca na 
Mlavi i Stevan Mokranjac iz Beča

- Ovo je jedna od najomiljenijih manifestacija kaže, Vladan 
Radojković umetnički direktor u KSD Bambi, i dodaje da je Bam-
bi nastupio sa pet sastava. 

- Zabavište kluba je predstavilo igre iz okoline Leskovca. 
Drugi su predstavili igre iz Bele Palanke, igre Homolja, okoline 

Smedereva, igre iz Vladičinog Hana…Znači predstavili smo se 
sa i sa školom folklora, zabavištem i omladinskim ansamblom 
koji je nastupio sa dve koreografije i pionirskim ansamblom. Ovaj 

festival su na viši nivo podigli 
naši asistenti, članovi kluba 
Aleksandar Pantić umetnički 
rukovodilac, zatim Ilija Juga i 
Viktor Jankeć.  Svi rade sa de-
čijim ansamblima. 

“Ovaj festival je, meni lič-
no, najdraža i najvažnija naša 
manifestacija jer je edukativ-
no-zabavnog karaktera. Mi 
smo ove godine nastupili sa 
više generacija, kaže Aleksan-
dar Pantić, umetnički rukovo-
dilac KSD “Bambi”.

Festival je bio i humanitar-
nog karaktera, a ove godine su prikupljana sredstva za vojnike 
sa Košara kojima je pomoć preko potrebna. 

- Festival “Mi smo deca vesela” održan je pod pokrovitelj-
stvom Uprave za saradnju sa dijasporom i Srbima u Regionu, 
opština Otakring i Meidling,  i grada Beča, MTEL Austrija i druge 
bečke firme, ističe Aleksandar Stanković predsednik Austrijskog 
saveza srpskog folklora, donedavni predsednik KSD Bambi.

Kulturno - sportsko društvo „Bambi“ je osnovano 1973. godi-
ne sa ciljem razvoja i očuvanja kulturne i folklorne baštine Srba u 

Austriji i prošle godine je obe-
ležilo 50 godina postojanja. 
Društvo okuplja više od 600 
članova grupisanih u nekoliko 
sekcija kao što su: folklorna, 
fudbalska, ribolovačka i mu-
zička.

Najmasovnija je folklorna 
sekcija, podeljena u šest uzra-
snih kategorija, od najmlađeg 
do veteranskog sastava. 

Kulturno-sportsko društvo 
„Bambi“ je dobitnik i brojnih 
priznanja i pobednik na mno-

gobrojnim festivalima širom Evrope, kao i rado viđen gost na 
priredbama drugih kulturno-umetničkih društava kako u Austriji 
tako i u inostranstvu..

KSD “BAMBI” BEČ - 11. DEČIJI FESTIVAL 
“MI SMO DECA VESELA”

DECA UČE O SVOJOJ TRADICIJI, 
KULTURI I JEZIKU, LEPO 
SE PROVODE I DRUŽE
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U poznatoj vinariji Matalj je krajem aprila bilo neobično živo. 
Učenici osmih razreda sa roditeljima, učenici Poljoprivredne 
škole “Rajko Bosnić” sa direktorkom i svojim profesorina, te do-
maćini ove ugledne Vinarije. Razlog okupljanja je velika zainte-
resovanost vinarija za potrebnim stručnim raddnicima i škole da 
im kroz dualno obrazovanje učenike stručno osposobi za budu-
će enologe. Nove vinarije grade se po Srbiji na sve strane, ali 
školovanih enologa nemamo ni izbliza u potrebnom broju. Zato 
je veliki značaj Poljoprivredne škole „Rajko Bosnić“ u Negotinu, 
gde mladi polaznici stiču znanja i veštine u proizvodnji hrane i 
vina, danas možda i veći nego ikada. 

Ima dece koja smatraju da je teško i ne vide sebe u ovome. 
Tako su mislili mnogi pri upisu, ali posle je skroz druga priča. 
Uhodaš se, postane zanimljivo, a posle škole daleko lakše na-
đeš posao u vinariji. 

Ovo potvrđuje i direktorka škole Snežana Đorđević:
- Muku mučimo da skupimo 

dovoljan broj đaka da oformimo 
odeljenja smera vinogradarstvo/
vinarstvo jer su se deca masovno 
upisivala u gimnaziju. No evo, ne-
što se dešava, već se troje iz istog 
odeljenja prebacilo iz gimnazije na 
ovaj smer, a ima još najava. Nama 
je inače bitno da popunimo potre-
ban broj učenika u vezi dualnog 
obrazovanja jer se javlja sve veća 
potreba i kod preduzetnika.

U tom cilju organizovani su susreti sa roditeljima, u želji da 
uključe i mlade vinare, da održe po koji motivacioni govor na 
opštu korist. Prvom sastanku, u Vinariji Matalj, prisustvovali su 
sadašnji učenici sa smera voćar - vinogradar sa svojim profeso-
rina, ali i učenici osmih razreda sa roditeljima.

U Vinariji Matalj sve prisutne je pozdravio Nikola MLadeno-
vić prvi čoveke ove ugledne vinogradarsko -vinarske kuće On 
je učenike i njihove roditelje upoznao sa radom vinarije, a direk-
torka škole Snežana Đorđević govorila je mladima o benefitima 
dualnog obrazovanja. 

Jovana Nikolić enolog vinarije je povela učenike u obilazak i 
upoznavanje sa proizvodnim procesom.

Đaci tokom godine jednom nedeljno obavljaju praksu, rade 
u vinarijama za šta dobijaju naknadu od poslodavca, prevoz, 
doručak. Naknada je u visini 70% dnevnice zaposlenih i dobro 
im dođe u vidu džeparca a stiču neophodna znanja. U ovom 
trenutku po pet učenika je kod Nikole Matalja, isto toliko u ma-
nastirskoj vinariji, a ostali kod drugih vinarija. 

Jedan broj je potreban i u pekari kod Matalja. Zakon kaže da 
deca ne mogu da rade noćnu pa će se praksa obavljati danju.

- Apliciranje za dualno obrazovanje je u poslednje vreme do-
sta pojednostavljeno, a koliko znam doneta je uredba kojom se 
poslodavcima osiguravaju nekakvi benefiti zbog čega su  vero-
vatno i zainteresovani za ovaj vid saradnje, a sa druge strane 
nisu u obavezi da decu kasnije zaposle – kaže direktorka Sne-
žana. – Na svakih pet učenika poslodavac je dužan da obezbedi 
instruktora. Za sada su četiri vinarije iskazale potrebu za ukupno 
17 učenika, koji bi se naredne školske godine školovali po du-
alnom modelu obrazovanja. Tako deca mogu da nauče, a sa 
druge strane vide kako izgleda i funkcioniše moderna vinarija. 

Školska zgrada na kojoj bi mnogi beogradski đaci pozavideli, 
nalazi u parku odakle se pruža pogled na dolinu u kojoj je Nego-
tin. Mnogo je cveća, drveća, rastinja. 

Učenički Dom kapaciteta 100 kreveta gde je zauzeto manje 
od 60 pa primaju sve učenike koji se prijave. 

Zgrada je doterana, centralno grejanje, sobe dvokrevetne pa 
i jednokrevetne, sve blista, pa se može slobodno reći, da posto-
je izvrsni uslovi za sve zainteresovane učenike. 

POLJOPRIVREDNA ŠKOLA “RAJKO BOSNIĆ” NEGOTIN

DUALNIM OBRAZOVANJEM 
DO NOVIH ENOLOGA

NARODNO POZORIŠTE TIMOČKE KRAJINE 
- CENTAR ZA KULTURU “ZORAN RADMILOVIĆ “

SJAJAN POZORIŠNI FESTIVAL ZA DECU 
“zajeČAR” RAZGALIO DEČIJA SRCA

Svečanom dodelom nagrada dobitnicima i izvođenjem pred-
stave zaječarskog teatra „Pepeljuga“, u čast nagrađenih, spu-
štena je zavesa 14. Pozorišnog festivala za decu „ZajeČAR“.

Stručni žiri Festiva-
la, u sastavu: dramaturg 
Željko Hubač, predsed-
nik, glumica Nataša Pe-
trović, član i glumac Miloš 
Tanasković, član, nakon 
odgledanih 5 predstava 
u takmičarskom delu Fe-
stivala, doneo je odluku 
da predstavu „Igraj se sa 

mnom” Dečjeg pozorišta iz 
Subotice proglasi za najbolju 
na Festivalu. 

U obrazloženju žirija se 
kaže: Izuzetno maštovit redi-
teljski postupak omogućio je 
glumcima prostor za scensku 
igru koja se zasniva na nizu 
pozorišnih veština koje su 
plasirali publici način.”

Žiri je odlučio da nagradu 
za najbolju glumicu 14. Pozo-
rišnog festivala za decu „Za-
jeČAR“, dodeli Blanki Horvat 
za ulogu Majstora u predstavi 
„Igraj se sa mnom”.

Za najboljeg glumca Fe-
stivala „ZajeČAR“, žiri je pro-
glasio Čabu Benca Kemiveša 
za ulogu Majstora u predstavi 
„Igraj se sa mnom” pozorišta 
iz Subotice.

Žiri je doneo odluku da 
Specijalnu glumačku nagradu 
dodeli Bojani Đurašković za 
ulogu Pinokija u istoimenoj 
predstavi Pozorišta Pan tea-
tar iz Beograda.

Najviše glasova publike 
dobila predstava “Mašto-
šumke pitalice” po tekstu i u 
režiji Monike Romić, 9,81. 
Moniki Romić nagradu je uru-
čila Nataša Petrović, umet-
nički rukovodilac Narodnog 
pozorišta “Zoran Radmilović”.

U čast nagrađenih izve-
dena je premijera predstave 
Narodnog pozorište „Zoran 
Radmilović“ Zaječar „PEPE-
LJUGA“ u adaptaciji i režiji 
Olivere Viktorović.

Mališani i njihovi pratio-
ci uživali su u pozorišnom 
komadu koji je, kao i bajka, 
priča o vrlinama i patnjama 
Pepeljuge i o neprijateljstvu i 
ljubomori njenih sestara.

U pratećem programu 
Festivala zaječarska 
ustanova kulture pred-
stavljena je i edicija 
“Porodično blago” au-
torki Danice Karić Sto-
jilković i Olje Petrović, 
izdavačke kuće “Fonda-
cije Braća Кarić” i pred-
stavljena knjiga „Testa-
ment Tesla”, autora prof 
dr Velimira Abramovića, 
sa pridruženim „koau-
torom” Teom Begemo-
tom. Prof. dr Velimir 
Abramović je univerzi-
tetski profesor i istraži-
vač Teslinog lika i dela.
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Biblioteka “Centar za kulturu” Kladovo aprilske programske 
aktivnosti započela je tradicionalnim obeležavanjem Međuna-
rodnog dana knjige za decu, ustanovljen 1967.godine na osno-
vu odluke UNESKA kako bi se deci poslala poruka o važnosti 
razvijanja ljubavi prema pisanoj reči. Tim povodom gostovao je 
pisac za decu i mlade Stefan Tićmi promovišući svoj novi roman 
“Guguto memeto”. Za đake prvake, naše najrevnosnije ljubitelje 
čitanje i čuvare prirode, organizovana je edukativna radionica 
“Đerdapske pustolovine” JP Nacionalnog parka “Đerdap” iz Do-
njeg Milanovca. U saradnji sa Osnovnom školom “12. septem-
bar” Negotin, područno odeljenje Kladovo, obeležili smo nede-
lju posvećenu delima Dositeja Obradovića pod nazivom “Dani i 
dela Dositeja Obradovića”. Na kraju meseca priređene su radi-
onice za decu povodom Dana planete Zemlje, Svetskog dana 
knjige i Uskrsa.

Knjižni fond Biblioteke u Kladovu, nakon prve ovogodišnje 
nabavke knjiga, obogaćen je sa 538 novih knjiga od toga 428 
naslova, zahvaljujući odobrenim finansijskim sredstvima osniva-
ča biblioteke, opštine Kladovo.

Gost biblioteke bila je Jasmina Ninkov, direktorka Biblioteke 
grada Beograda, najveće javne biblioteke u Srbiji, koja je pred-
stavila svoju novu knjigu “Nova biblioteka -– inovativnost i soci-
jalna uloga biblioteka. U organizaciji Sekcije za rad pokretnih bi-
blioteka Bibliotekarskog društva Srbije, u saradnji sa Komisijom 
za pokretne knjižnice Hrvatskog knjižničarskog društva, organi-
zovano je onlajn predavanje na temu: Putujuće biblioteke u teo-
riji i praksi. Predavač, Ljiljana Vugrinec, pedagog i bibliotekarka 
savetnica, rukovoditeljka Županijske matične službe Knjižnice i 
čitaonice „Fran Galović“ u Koprivnici, govorila je trendovima u 
izgradnji i opremanju savremenih pokretnih biblioteka.

Nakon četiri godine ponovo su gosti Kladova bili pevačke 
grupe iz glavnog grada Bugarske, Sofije, koji su izveli muzički 

program sa narodnim pesmama i igrama iz Bugarske. Kvartet 
„Slava”, pod vođstvom Alekseja Lesičkog, vokalna grupa “Fa-
kel” pri PN “Fakel” sa vođom Nikolajem Zaharijevim i pevački 
ansambl “Ljuljinci” pod vođstvom Alekseja Lesičkog, oduševio je 
publiku a naše goste iz Bugarske je oduševio nastup etno grupe  
“Grivna” Osnovne muzičke škole “Konstantin Babić” iz Kladova 
pod rukovodstvom prof. Vanje Zlatković. 

Pevačku grupu iz Sofije predvodila je bibliotekarka Galina 
Tomova koja vodi svojevrsni kulturni centar i biblioteku Narodno 
čitalište „Fakel“, osnovano 1920. godine.

U saradnji sa Narodnim univerzitetom iz Trstenika otvorena 
je izložba o ćirilici “Slovarica”, koju je otvorila autorka izložbe, 
Jelena Vučković kustos tog muzeja.

Pozorišnu publiku su ovog meseca uveselili Nikola Trišić - 
Triša i Nikola Milenković - Čami iz Kruševca, sa svojim duom 
“Kruševac geto”.

Bioskop je prikazao domaći igrani film Ruski konzul i film za 
decu Baba Jaga. Bibliobus je redovno obilazi 11 naselja opštine.

U okviru Dana opštine Kladovo 26. aprila, koji se obeležava 
u znak sećanja na 1867. godinu, kada su turske vlasti predale 
ključeve srednjovekovne kladovske tvrđave Fetislam na upravu 
knezu Mihailu Obrenoviću, a Srbija dobila državnost, ustanova 
kulture je pod pokroviteljstvom opštine Kladovo organizovala 
besplatnu predstavu za decu protiv vršačkog nasilja “Mi se ne 
rugamo“, predstavu za odrasle „Hotel 88“ u kojoj su maestralno 
igrali: Andrija Kuzmanović, ,Jelisaveta Orašanin, Vladimir Alek-
sić i Tamara Krcunović. 

Priređena je i dokumentarna izložba povodom 500 godina 
tvrđave “Vekovi Fetislama - 1524-2024”, autor izložbe je Žaklina 
Nikolić. 

APRILSKA KULTURNA DEŠAVANJA 
BIBLIOTEKE “CENTAR ZA KULTURU” 

KLADOVO U ZNAKU PROSLAVE 
DANA OPŠTINE
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Ovogodišnja, 39. Smotra kultur-
no-umetničkog stvaralaštva Srba u Austri-
ji, u organizaciji Austrijskog saveza srp-
skog folklora održana je u Hallmann dome 
u Beču i okupila je 13 ansambala koji su 
nastupili u takmičarskom i revijalnom delu. 
Publika je uživala u igrama, a koreografije 
su igrom, pesmom, muzikom, nošnjama 
dočarale sve delove Srbije. 

Festival srpske kulture i tradicije, čije je 
domaćinstvo organizovala Krovna organi-
zacija samostalnih srpskih asocijacija do-

nje Austrije KOSSA sa agilnom predsedni-
com Rankom Savić Čergić, u potpunosti 
je opravdao očekivanja.

Treba naglasiti da su uslovi za odr-
žavanje, ove značajne manifestacije bili 
izvrsni i da su i igrači i publika, imali sve 
mogućnosti i za nastupe, a i komfor za 
uživanje u igrama. 

Smotru je otvorio i učesnike i publiku 
pozdravio Đorđe Milićević, ministar bez 
portfelja u Vladi Srbije zadužen za odnose 
sa dijasporom, koji je istakao da će ma-
tica nastaviti da, kao i do sada, pomaže 
srpske klubove u inostranstvu, jer je to i 
njena odgovornost. Uz zahvalnost orga-
nizatorima, roditeljima, rukovodiocima, 
predstavnicima Ambasade Srbije u Beču, 
Milićević je ukazao da su simboli srpskog 
naroda – jezik, ćirilica, istorija, kultura, tra-
dicija i identitet, i da, kada nema tih simbo-
la, nema ni našeg naroda ma gde živeo.

– Znam koliko se trudite da sačuvate 
našu tradiciju i identitet, a naša obaveza 
i odgovornost su da vam u svemu tome 
pomognemo. I ova poruka – “U ime pre-
daka, na ponos i čast sa tradicijom i kul-
turom” mnogo govori. Uvek treba da bu-

demo podstaknuti, pre svega, hrabrošću 
naših predaka, ali da uvek razmišljamo o 
potomcima i o budućnosti – poručio je mi-
nistar. – A upravo su najmlađi budućnost 
Srbije.

– Mladost je naša budućnost. Želim 
vam mnogo uspeha danas i ubuduće. Mi-
nistarstvo će se truditi da na sve moguće 
načine da pomogne kulturno-umetnička 
društva koja okupljaju Srbe van Srbije – 
rekao je Milićević.

Milićević je preneo apel predsednika 
Vučića upućen svim Srbima, gde god da 
žive, da u inat onima koji nas proglašava-
ju genocidnim narodom istaknu naša na-
cionalna obeležja, našu najlepšu trobojku 
i da pokažu da srpski narod nikada neće 
moći da sruše.

– Zastava Srbije postaće simbol otpo-
ra svih slobodarskih naroda sveta, poruka 
je našeg predsednika svima koji bi da nas 
ponize i unize. Neka se zato i danas ovde 
u srcu Austrije vijore naše trobojke. Neka 
Beč odjekuje od naše pesme i igre. Kad 
Srbi pevaju nek se svi vesele – rekao je 
Milićević.

Ministar Milićević je podsetio okuplje-

ne da su Srbija i srpski narod ovih dana 
izloženi najtežim pritiscima.

– Posebno jak udar je na naš narod 
na Kosovu i Metohiji i u Republici Srpskoj. 
Znam da će biti teško odbraniti se, ali ube-
đen sam da ćemo se, predvođeni pred-

sednikom Aleksandrom Vučićem, boriti 
svim političkim i diplomatskim sredstvima 
i da ćemo pobediti u toj borbi. Da bismo 
pobedili moramo biti jedinstveni. Srpski 
narod je uvek snagu i napredak crpeo iz 
svog jedinstva – istakao je on.

Nenad Milenković, predsednik Asoci-
jacije srpskog folklora dijaspore istakao je 
da su smotre folklora važne zbog negova-
nja kulture i tradicije i da srpska društva u 
Austriji već godinama ispoljavaju vrhunski 
kvalitet koji je posle pandemije korona vi-
rusa dodatno poboljšan. Milenković je na-
javio i promene kada je reč o Evropskoj 

smotri srpskog folklora.
– Finansijski ili posetom, iz matice daju 

sve što mogu. Srpski folklor je važan za 
srpski narod, posebno za nas u dijaspori. 
Kroz folklor deca uče srpski jezik, nikad ne 
zaborave ko su i odakle su, odakle im po-
tiču roditelji. Tako vezujemo decu za našu 
Srbiju i RS i automatski im dajemo volju 
da to što rade, rade sa velikom ljubavlju – 
poručio je Milenković.

Aleksandar Stanković, predsednik Au-
strijskog saveza srpskog folklora (ASSF), 
kazao je da je Smotra, koja je okupila 13 
društava, vrhunac srpskog folklora.

– Već na tehničkim probama najveći 
stručnjaci iz sveta folklora su najavili da će 
biti vrlo teško proceniti ko je bolji. I drago 
mi je zbog toga što su društva prepoznala 
ideju naših smotri i došla u punom kapaci-
tetu, spremni za razmenu, učenje i unap-
ređenje rada – rekao je Stanković.

- ASSF je obezbedio svim društvima 
brojne nagrade, vaučere u vrednosti od 
više hiljada evra, između ostalih tri kore-
ografije, nošnje, muzički aranžman. Želeli 

smo da obezbedimo da svako društvo da-
nas, koje dođe, sa smotre ode bogatije i 
ode, jer mi ovo ne vidimo kao vrstu takmi-
čenja, već kao motiv da društva više inve-
stiraju u svoj rad, za buduće generacije. 
To je i dovelo do povećanja kvaliteta dru-
štava i to se vidi. Šteta što nisu nastupila i 
ostala društva, koja bez ikakvog obrazlo-
ženja izbegavaju da se uključe u zajednič-
ki rad, koji nije bitan za rukovodstva, već 
za našu mladost – rekao je Stanković.

39. SMOTRA KULTURNO-UMETNIČKOG 
STVARALAŠTVA SRBA U AUSTRIJI

U IME PREDAKA, NA PONOS I ČAST 
SA TRADICIJOM I KULTUROM
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Srpski kulturni centar “Stevan Mokra-
njac” iz Beča apsolutni je pobednik 39. 
smotre kulturno- umetničkog stvaralaštva 
Srba u Austriji. Igre i pesme iz Prizrena 
pod nazivom Dogodine u Prizrenu, donele 
su “Mokranjcu” najviše glasova žirija i prvo 
mesto.

To je koreografija Milorada Runje i 
Zvezdana Đurića, vokalni pedagog bila je 
Sanja Ranković, dok je za muzički aran-
žman zaslužan Darko Ćitić. 

“Mokranjcu” je pripalo i nekoliko spe-
cijalnih nagrada, a poseban pečat nastu-
pu dale su originalne nošnje iz Prizrena 
i okoline koje su nosili članovi ansambla. 

Koreografiju Dogodine u Prizrenu SKC 
“Mokranjac” izvešće i na Evropskoj smo-
tri folklora sredinom maja u Beogradu.

Izvođački ansambl SKC “Stevan Mo-
kranjac” još jednom je potrvdio da sve 
prethodne nagrade nisu bile slučajne. 
Uvežbani igrači ostavili su dobar utisak 
na publiku i na žiri koji su činili koreograf 
Igor Gudžić, etnolog Ivan Terzić i etno-
muzikolog dr Mirjana Zakić. 

U konačnom zbiru “Mokranjac” je 
osvojio 98,5 poena i prvo mesto na Smo-
tri. “Za petama” najboljima bili su igrači 
KSD Bambi iz Beča, koji su kao vicešam-
pioni osvojli 96,5 poena, dok su treće me-
sto podelili KUD Zavičaj iz Klagenfurta i 
KSZS Salcburg sa 95,33 poena.

Na tabeli zatim slede KUD “J. J. Zmaj” 
iz Solenaua sa 92 boda, KUD Mladost iz 
Leobersdorfa sa 91,33 poena, pa “J. J. 
Zmaj” Feldhirha i KUD Trebava Salfelen-
den sa 89,33 boda. Jedinstvu iz Beča pri-
palo je po odluci žirija 85 poena, a Broja-
nici iz Graca 79,33.

Dodeljene su i specijalne nagrade, 
a i tu je “Mokranjac” bio dominantan. U 
njihovim rukama ostaju specijalna nagra-
da za najbolju koreografiju – Dogodine u 
Prizrenu, za najbolji igrački ansambl, za 
rekonstrukciju kostima i za najbolje peva-
nje.

Specijalna nagrada za originalnost 
kostima pripala je KSD Bambi, a za naj-
bolji muzički aranžman KUD Zavičaj, od-
nosno Darku Ćitiću.

Najbolja koreografija najbliža izvoru je 
– “Bilo jednom u Osipaonici” KSD Bambi, 
a najbolja ženska pevačka grupa izvela 
je pesme “Evo idu kićeni svatovi” i “Ne krij 
se devojko” (KSD Bambi).
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Na 39. Smotri kulturno umetničkog 
stvaralaštva Srba u Austiji natupili su 
u prvom bloku Kud Mladost iz Leober-
sdorfa sa koreografijom Đorđa Delića 
„Nu maj pot de teu“ (Vlaške igre i pe-
sme Iz Kobišnice), Kud Jedistvo Beč, sa 
koreografijom Dajane Kostić Nedeljo, 
nedeljo oko šareno“ (Pesme i igre iz 
Belopalanačkog polja), Kud  Brojanica 
Grac sa koreografijom Ostoje Maletića 
„Ajde, ajde nane“ ( Pesme i igre iz oko-
line Leskovca), i KSD Bambi Beč sa ko-
reografijom Vladana Radojkovića „Bilo 

jedno u Osipaonici“ ( Pesme i igre Sme-
derevskog Podunavlja).

Revijalno su nastupili su Krajišnik 
Wilhelmsburg sa koreografijom Mirka 
Borjanovića „Fatiše kolo niške devojke“ 
( Pesme i igre iz okoline Niša), Kud Kolo 
sreće Grac sa koreografijom Alekse Ma-
lića „Staro bosansko kolo iz Glamoča“ ( 
Pesme i igre iz Krajine) i Kud Jedinstvo 
Beč sa koreografijom Đorđa Nađa „Igre 
Bosilegradskog Krajišta“.

U drugom takmičarskom bloku svoje 
folklorno umeće pokazali su igrači SKD 
Zavičaj Klagenfurt sa koreografijom 

Molorada Runja „Pođe Dude za vodu“ 
(Pesme i igre Kosovskog pomoravlja), 
Kud Trebava Saalfelden sa koreogra-
fijom Velibora Todića Dženana otiš-
la“8Pesme i igre iz Crne Trave), KSZS 
Salcburg sa koreografijom Zvezdana 
Đurića i Milorada Runja „Maramica Va-
ralica“ ( Pesme i igre iz okline Beogra-
da), SSKUD Jovan Jovanović Zmaj Fel-
dkirch sa koreografijom Dajane Kostić 
„Aj la žok“ (Pesme i igre Gornjeg Pore-
ča) i SKC Stevan Mokranjac Beč sa ko-
reografijom Zvezdana Đurića i Milorada 
Runja „Dogodine u Prizrenu“ (Pesme i 
igre iz Prizrena).
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Ovogodišnja 39. Smotra kulturno umetnič-
kog stvaralaštva Srba u Austriji, predstavila je 
veliku, prvenstveno posvećenost svih koji na 
bilo koji način učestvuju u radu kulturno umet-
ničkih društava. Vaš izveštač više od dvadeset 
godina prati rad naših klubova u dijaspori i ma-
nifestacije na kojima oni učestvuju i sa punim 
uvažavanjem, može se slobodno odati veliko 
priznanje svim učesnicima da su zaista puno 
učinili i pokazali ogroman napredak u radu.

Nastupi su bili jednostavno rečeno sjajni. 
Devojke i mladići su goreli od želje da što bolje 
pokažu svoje izuzetno umeće u igri i pesmi, da 
prezentuju svoje nove koreografije, koje su sve 
do jedne bile originalne, lepe i zahtevne. Toliko 
su bili dobro uvežbani, dobro igrali, ili je možda 
bolje reći plesali, stvarajući posebne baletske 
bravure, da je publika ostajali bez daha. Vratili 
su nas u neka davna vremena kada su srpska 
kola nastajala i igrana, i čije elemente sadrže 
nove koreografije oplemenjene prekrasnim ori-
ginalnim ali i finansijski zahtevnim nošnjama.

Izuzetna koreografija SKC “Mokranjac” je 
na neki način očekivana, jer ovo društvo već 
godinama nastupa sa originalnim sjajno osmi-
šljenim scenskim prikazima i muzičkim aran-
žmanima, koji omogućavaju igračima da se 
razmahnu i pokažu svoje vrhunsko umeće. Mi-
lorad Runjo, ovog puta u saradnji sa Zvezda-
nom Đurićem, uradili su još jednu veliku kore-
ografiju, koja će uz izuzetnu nošnju godinama 
sigurno oduševljavti publiku.

Ako je uoptrebljen izraz da je KSD “Bambi” 
tik uz pobednika Smotre, sa pravom je učinje-
no. Mladići i devojke Vladana Radojkovića, sa 
njegovom maestralno osmišljenom koreogra-
fijom imali su nastup vredan svake pohvale. 
Tako da je “Bambi” zasluženo osvojio drugo 
mesto i pokazao zaista veliki napredak u radu.

Reči hvale zaslužuju KSZS Salcburg i  
SSKUD Jovan Jovanović Zmaj Feldkirch. I ova 
dva društva su ne samo imali sjajna izvođenja, 
već i izvanredne koreografije, sa nošnjama 
koje su blažile srce i dušu. Naravno, nosili su 
ih devojke i mladići, čija je igra bila vrhunska.  

Da bi bili iskreni do kraja, treba istaći da su 
i drugi klubovi, imali nastupe, za koje se može 
reći da iza njih stoji veliki rad i misija rukovod-
stava da očuvaju srpsku tradiciju.

Nošnje su bile za svaku pohvalu. Lepe u 
neverovatnim bojama, filigrantski urađene do 
perfekcije i stajale su na devojkama i mladi-
ćima kao salivene. Što je najinteresantnije ni 
jedna manifestacija do sada nije prošla, a da 
se neka marama ne odveže, ispadne opanak 
ili maramica. Ovogodišnji nastupi su toliko bili 
uspešni, da su delovali kao da su unapred sni-
mljeni i prikazano je ono najlepše. 

Šta reći na kraju, osim veliko BRAVO za 
sve učesnike i publiku. Onima koji će nastupiti 
na Evropskoj smotri srpskog folklora u Beogra-
du želimo sjajne nastupe.

U pokrajini Štajerskoj će od septembra krenuti zvanična na-
stava na srpskom jeziku, najavljuje odbor SPKD Prosvjeta za 
Austriju. Do sada se nastava za srpsku decu u austrijskim škola-
ma organizovala na takozvanom “b-h-s jeziku”, koji nije odgova-
rao potrebama, a ovo je prvi put da je srpski samostalno priznat 
u školskom sistemu Austrije i da se može učiti kao takav.

Višegodišnji napori Prosvjete u borbi za status srpskog jezi-
ka, kao i uspešan rad njenih škola pokazali su da su ove važne 
pozitivne promene za srpsku zajednicu u Austriji moguće i po-
trebne. Povodom nastave na srpskom u Gracu su se sastali Sr-
đan Mijalković, osnivač i rukovodilac Prosvjetinih škola u Austriji 
i dr Marija Đokić Petrović, koordinator Prosvjete za Štajersku sa 
Andreom Pihler, predstavnicom pedagoških institucija Štajerske.

Pihlerova je zahvalila Mijalkoviću i Đokić Petrovićeva na do-
sadašnjim aktivnostima i nastavi na srpskom, ali i prihvatila po-
moć tima Prosvjetinih škola, posebno u domenu učenja ćirilice i 
drugih posebnosti srpskog jezika. Saglasili su se da će biti važno 
da naši građani u Štajerskoj u što većem broju prijavljuju decu na 
nastavu srpskog jezika i dogovorili se o daljim koracima saradnje. 
Sastanku su prethodili kontakti sa Vernerom Amonom, štajer-
skim ministrom za evropske, međunarodne poslove, obrazova-
nje i ljudske potencijale koji je doprineo da u toj pokrajini dođe do 
ovog rešenja statusa našeg jezika i dogovorena je dalja saradnja.  
     – Zamoliću sve naše ljude u Gracu i celoj Štajerskoj da oba-
vezno upisuju decu na nastavu srpskog jezika, jer svi moramo 
pokazati da nam je to važno. A zaista je važno, znam jer se više 
od decenije zalažem sa mojim timom za samostalni srpski jezik 
u Austriji. Ovo je prvi put da je srpski zvanično prihvaćen, makar 
u ovoj pokrajini, što nam daje snagu da udvostručimo napore i 
nastavimo borbu širom Austrije! Od septembra će osim nastave 
u Prosvjetinim školama deca moći da imaju časove srpskog je-

zika i u redovnim austrijskim školama svuda gde je to moguće i 
gde se prijavi dovoljan broj đaka – istakao je Mijalković.

On je zahvalio Mariji Đokić Petrović na velikom zalaganju i 
uspešnom radu u Prosvjetinim školama u Štajerskoj, kao i na 
odličnim projektima i saradnji sa lokalnim organizacijama.

Marija Đokić Petrović izrazila je zadovoljstvo da su lokalne 
vlasti prepoznale značaj naših škola i istakla veliku podršku 
gradskog savetnika za integracije Roberta Krocera, kao i da je 
realizovano nekoliko projekta uz finansijsku podršku gradskih 
institucija i udruženja, posebno osnivanje Prosvjetine školske 
biblioteke, koju je podržala i dr Irina Karamarković iz gradskog 
Saveta za migrante.

Prosvjetine škole srpskog jezika u Feldkirhu i Bregencu je 
protekle nedelje posetila Vera Vukićević, generalni konzul Sr-
bije u Salcburgu. To je bila prva zvanična poseta Prosvjetinim 
školama u Forarlbergu od njihovog osnivanja. Vukićevićeva je 

prisustvovala nastavi i sa učenicima učestvo-
vala u obradi nastavnog gradiva, a nije krila 
oduševljenje znanjem učenika.Ukazala im je 
na značaj poznavanja srpskog jezika, kultu-
re, geografije i istorije srpskog naroda.

Po završetku nastave je zajedno sa uči-
teljicom Daliborkom Marković obišla srpske 
crkve u Bregencu i Feldkirhu, gde je uz pri-
sustvo predstavnika Zajednice Srba iz Fo-
rarlberga upoznata sa trenutnim stanjem 
celokupne srpske zajednice u Forarlbergu.
Daliborka Marković, učiteljica i koordinator 
Prosvjetinih škola u Forarlbergu izrazila je 
zahvalnost na ovoj značajnoj poseti i dogo-
voru o saradnji.

U ŠTAJERSKOJ OD SEPTEMBRA 
ZA SRPSKU DECU ZVANIČNA 

NASTAVA NA SRPSKOM JEZIKU
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Jedna od najuglednijih bečkih, odno-
sno austrijskih kancelarija za promet ne-
kretninama, osnovana je 2003. godine. 
Zoran Kalabić prvi čovek 4M nekretnine, 
lično i njegova firma teško mogu da nabro-
je sva priznanja, pohvale i razne nagrade 
koje su dobili u protekle dve decenije.

Zoran Kalabić je izuzetno skroman i 
nevoljno pominje neke koje puno znače. 
Ovaj poznati srpski humanitarac i donator, 
ističemo, pomogao je bezbroj kulturnih 
manifestacija i organizacija srpske dijas-
pore već i mnoge iz Srbije. Naravno i mno-
ge pojedince koji su se našli u nevolji.

Njegova firma 4M nekretnine je više 
godina proglašavana za najbolju u Austriji.

Ove godine 4M Immobilien našao se 
među najboljima.

– Velika nam je čast što smo dobili ovo 
priznanje. To nije prvi put, pošto smo već 
u prethodnih sedam godina u tri navrata 
dobijali ovu nagradu. Ona je dokaz da su 
klijenti zadovoljni našim kvalitetom – rekao 
je Kalabić.

Istakao je da su mnoge firme, u oblasti 
nekretnina, od kada je krenula finansijska 
kriza, pa potom i pandemija, morale da pri-
jave stečaj.

“Postalo je mnogo teže raditi u ovom 
uslovima kada su banke pooštrile uslove 
za davanje kredita, povećale se kamate. 
Ljudi više nemaju para da plate kreditne 
rate. U svoj toj histeriji je mnogo teško 
raditi. Ali kvalitetom i uslugama, stalnom 
edukacijom i velikim timom stručnjaka 
uspevamo da se uspešno borimo na trži-
štu – rekao je Kalabić.

Pre krize na glavnom austrijskom ogla-
snom portalu Wilhaben oglašavalo se oko 
1.250 kompanija koje se bave nekretnina-
ma, a taj broj je sada pao na 450.

Ovo je prva nagrada u ovoj godini koja 
se odnosi na moj, rad 4M nekretine. Ovo 
je priznanje za kvalitet usluga, pristup 
mušterijama, komunikaciji… U pitanju je 
nagrada koju je dodelio Portal Find my 
home. Oni svake godine ocenjuje kvalitet 
rada kompanija u oblasti nekretnina, pri 
čemu veliku pažnju pridaju kvalitetu uslu-
ga, ozbiljnosti, pouzdanosti, simpatičnosti 
i stručnosti. Ove godine 4M Immobilien 
našao se među najboljima. Portal Find my 
home vodeća platforma u Austriji za pro-
daju nekretnina. Oni svake godine na kra-
ju poslovne godine pozovu 1.000 ljudi koji 
ocenjuju rad agenata. Kao što rekoh, to se 
radi u više pravaca pristup mušteriji, ljuba-
znost, priprema objekta… Kada neko hoće 
da kupi kuću, stan, interesovanja idu svim 
pravcima. Šta se nalazi u blizini objekta, 
kako da se pripremi ugovor, organizuje-
mo i prevoz robe do novog stana. Gde da 
uzme najbolji kredit, sa kojim kamatama, 

“SAMO JE NEBO GRANICA!”
ZORAN KALABIĆ SRPSKI BIZNISMEN I DOBROTVOR: 

Zoran Kalabić je srpski privrednik, 
humanista i dobrotvor koji od 1987. 
godine živi i radi u Beču. Nakon zavr-
šenih studija ekonomije, magistrirao 
je menadžment nekretnina. Dobitnik je 
brojnih priznanja i nagrada za poslov-
ne uspehe, humanost, društvenu an-
gažovanost i očuvanje srpskog jezika, 
kulture, tradicije i duhovnosti, kako 
u inostranstvu, tako i u Srbiji i Bosni 
i Hercegovini, među kojima se pored 
ostalih izdvaja Orden Karađorđeve 
zvezde dodeljen 2023. godine.

Zoran Kalabić je rođen u Paraćinu 
gde je završio osnovnu i srednju eko-
nomsku školu. U mladosti je bio aktivni 
sportista i bavio se boksom u BK “Ka-
blovi” iz Jagodine, kada je bio i prvak 
Srbije u velter kategoriji. 

Ima dve fakultetske diplome iz eko-
nomije kao i master iz oblasti poslov-
ne administracije, a trenutno priprema 
doktorat. Studirao je na Ekonomskom 
fakultetu Univerziteta u Kragujevcu, a 
nakon dolaska u Beč završava studije 
na Jozef Šumpeter Institutu u Velsu u 
Austriji. Godine 2012. masterira i stiče 
zvanje Master poslovne administraci-
je - menadžment nekretnina, a potom 
upisuje i Bečku školu međunarodnih 
studija u Austriji nakon čega postaje 
broker i menadžer nekretnina. Godine 
2013. postaje član ekonomskog senata 
u Austriji a od iste godine član je Eko-
nomskog senata u Austriji gde dobija i 
titulu Senatora.

Nakon niza uspešnih poslovnih go-
dina, Kalabić donosi odluku o pokreta-
nju sopstvenog biznisa i 2003. godine 
sa bratom osniva vlastitu kompaniju 
“4M IMMOBILIEN” koja je partner ERA 
Immobilien. 

Zoran Kalabić je veliki humanista i 
učesnik brojnih akcija srpske i bosan-
ske zajednice u Austriji, kao i u Srbiji. 
Skoro dve i po decenije uzastopno fi-
nansijski podržava rad čuvene klinike 
za lečenje dece obolele od karcinoma 
“St. Anna Kinderspital” a lista donaci-
ja je velika. Svom rodnom Paraćinu je 
donirao ambulantna kola i vatrogasno 
vozilo, a pomoć Srbiji i Bosni i Herce-
govini je pružio i nakon poplave 2014. 
godine. Pomagao je obnovu manastira 
Hilandar nakon požara i to radi i danas. 
Pomoć pruža društvima i organizacija-
ma iz oblasti nauke i kulture. Kalabić 
sarađuje sa kulturnim društvom “Pro-
svjeta” u Beču, Srpskim kulturnim cen-
trom, Udruženjem srpskih privrednika, 
a pomaže organizaciju Svetosavskog 
bala u Palati Hofburg u Beču. Finansira 
izdavačku delatnost Srba u rasejanju, 
kao i mnoga druga kulturno-umetnička 
i obrazovna dešavanja.

Kalabić je dobitnik brojnih nagra-
da koje dodeljuju svetske organiza-
cije i asocijacije. Tri godine za redom 
proglašavan je za najboljeg brokera 
u Sjedinjenim Američkim Državama i 
Evropi, a na Međunarodnoj poslovnoj 
konferenciji u Las Vegasu proglašen je 
za šampiona nekretnina u Evropi. Osim 
visokih novčanih nagrada, nemačke, 

austrijske i američke asocijacije za po-
slovne ljude dodelile su mu više od 30 
pehara i diploma.

Dobitnik je i brojnih povelja i drugih 
priznanja za humanost, među kojima se 
najviše ističe to da je kao prvi Srbin i 
pravoslavac proglašen „Vitezom i ko-
mandantom Reda vojske gostoljubivih 
Svetog Lazara od Jerusalima“, jer je 
više od dve i po decenije pomagao kli-
niku „Sv.Ana“ u borbi protiv karcinoma 
kod dece. Teslina naučna fondacija iz 
Filadelfije odlikovala ga je Tesla-zlat-
nom medaljom, a dobitnik je i brojnih 
nagrada za unapređenje kulture i umet-
nosti.

Kalabić dobija nagradu za najboljeg 
svetskog brokera u ERA grupi, 2014. 
godina

Godine 2023, povodom Dana držav-
nosti Srbije, na Sretenje, odlikovan je 
Ordenom Karađorđeve zvezde trećeg 
stepena, za naročite zasluge u jačanju 
odnosa između Srbije i Austrije u obla-
sti javnih i privrednih delatnosti. Odli-
kovanje mu je uručio Aleksandar Vučić 
predsednik Republike Srbije.

Dobitnik je zlatne nagrade za speci-
jalne doprinose od strane Crne Gore, 
bio je nagrađivan tokom rada u RE/
MAKS-u u Austriji kao najbolji agent 
nekretnina, a među brojnim nagrada iz-
dvajaju se sledeće:

Firmen ABC nagrada za Top kompa-
niju 4M Imobilijen, Immo Scout24 Na-
grada za Top kompaniju u posedovanju 
nekretnina u Austriji 2023.

Kontinuirani dobitnik ERA nagrade - 
Evropske rentalne asocijacije, i to u ne-
prekinutom nizu od jedanaest godina, 
od 2008 - 2019. godine, među kojima su 
nagrade za najboljeg brokera, najbolju 
agenciju u Austriji, Teksasu, Las Vega-
su, San Francisku, Vašingtonu. Konti-
nuirani dobitnik FindMyhome Award za 
najbolju agenturu u Austriji i to za 2016, 
2017 i 2018.

Nagrada asocijacije Srba u Austriji i 
Francuskoj za unapređenje srpske kul-
ture i jezika.

ABC Award za top preduzeće u 
Asutriji za 2020. godinu, te ImmoWelt 
Award Germany za potvrđene kvalifika-
cije i prvoklasan marketinški poduhvat 
za 2020. godinu.

Proglašen 2021. godine za autrij-
skog viteza hospitalca i za komandanta 
Reda vojske gostoljubivih Svetog Laza-
ra od Jerusalima.

Oktobarska nagrada grada Jago-
dine i Tesla zlatna medalja Tesline na-
učne fondacije iz Filadelfije, novembar 
2021.

Status Senatora pri Austrijskom 
ekonomskom senatu za obuku i dalje 
obrazovanje, 2022. godina

servisne usluge transporta nameštaja, 
notara ili advokata. To je jedan kompletan 
pristup i naravno to me veoma raduje, jer 
u ovim teškim vremenima je teško doći do 
mušterije. Banke daju odbijenice često od 
10 ugovora prođe u samo četiri. Sada su 
stroži uslovi i često nisu svi ispunjeni da 
se dobije kredit, a nekada kupci odustaju 
zbog kamate. Oni sa lošim bonitetom pla-
ćaju veću kamatu i imaju veće troškove.

Sve u svemu u ovom poslu, kao i u dru-
gima, koje želite da profesionalno i dugo-
trajno završavate, nema niti sme da bude 
improvizacija. Naprotiv svemu morate 
profesionalno pristupiti, sa puno znanja iz 
oblasti prometa nekretnina, stalno inovirati 
znanja i biti spreman da kupcima ponudi-
te što veću paletu usluga. U tome smo mi 
daleko ispred drugih. Mogu da kažem da 
samo takvim danonoćnim radom je mogao 
jedan Srbin da se probije na vrh piramide 
prodavaca nekretnina. To su i naši ljudi 
prepoznali, ali i drugi. Naši komintenti su 
i Bugari i Rumuni, ali i Nemci i Austrijanci. 
Teško je postati prvi, još teže je tu reputa-

ciju zadržati.
Potražnja nekretnina je naravno opa-

la. Trenutno ima oko 100.000 nekretnina 
u Austriji, a pre pandemije je bilo 65.000 
nekretnina, zato što ljudi traže cene koje 
njima trebaju, a to su previsoke cene. 

- Mi smo spremno dočekali krizu. Naša 
kancelarija je u svim vidovima pojačala 
marketing, tim se stalno edukuje,  među-
sobne organizacije poboljšavamo. Tako 
da mi usled ove krize radimo bolje nego 
ranije. Oktobar i novembar prošle godine i 
februar ove godine bili su jaki meseci, kao 
i pre 10 godina. trenutno zapošljavamo 48 
osam radnika za vreme krize zaposlio sam 
još 12 novih radnika.

– To najbolje dokazuje u kakvim teškim 
okolnostima opstajemo, tako da je nagra-
da dodatni podstrek da nastavimo putem 
kojim smo krenuli. Ono što posebno že-
lim da istaknem, je moja poruka mladim 
ljudima koji kreću u neki posao, je moj 
moto VELIKOM I POSVEĆENOM RADU, 
SAMO JE NEBO GRANICA – rekao je Zo-
ran Kalabić.
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Istorijski arhiv iz Negotina ugostio je učenike Tehničke škole 
i profesorku istorije Mirjanu Živanović. Povod ovog druženja u 
biblioteci Arhiva bio je Dan rođenja Đorđa Stanojevića, srpskog 
fizičara, naučnika i prosvetitelja zaslužnog  za uvođenje prvog 
električnog osvetljenja,  izgradnju prvih hidroelektrana u Srbiji.

Učenicima negotinske Tehničke škole, stipendistima Opštine 
Negotin, govorio je Nenad Vojinović direktor Istorijskog arhiva 
Negotin i autor izdanja posvećenog znamenitom sugrađaninu

„Život Đorđa Stanojevića sagledan je kroz tri segmenta: ško-
lovanje i prosvetni rad, naučno istraživački rad i odnos sa sa-
vremenicima i kao pionira eletrifikacije u Srbiji i graditelja prvih 
hidrocentrala u zemlji. Kroz njegovo školovanje, prosvetni rad u 
Prvoj beogradskoj gimnaziji, Vojnoj akademiji i Velikoj školi kao i 
obavljanju funkcije dekana Filozofskog fakultetea i rektora Beo-

gradskog univerziteta. Naučno-istraživački rad sagledan je kroz 
početke rada u struci, astrofiziku i astronomiju, radove na polju 
fotografije, uvođenje metarskog sistema merenja i aktivnosti na 
razvoju industrije hlađenja, kao i odnosa sa savremenicima. Od 
organizacije prvog i jedinog dolaska Nikole Tesle u Beograd pre-
ko velikih imena nauke, pa do druženja sa znamenitim sugrađa-
nima Stevanom Mokranjcem, Jovanom Miškovićem, generalima 

Jevremom Velimirovićem i Jo-
vanom Atanackovićem. Istakli 
smo i segment od izgradnje 
prve termoelektrane na Dor-
ćolu i njenog puštanja u rad 
1893. godine, do izgradnje pr-
vih hidroelektrana.“  

O značaju znamenitih Ne-
gotinaca i njihovoj zaostavšiti-
ni za buduće generacije govo-
rila je Tatjana Panić, zadužena 
za kulturno-prosvetnu delat-
nost Arhiva,ova poseta je bila 
i prilika da se učenici upoznaju 
sa načinom čuvanja arhivske 
građe u depoima. O tome je 

govorio Ratko Blagojević, šef zaštite arhivske građe u depou 
koji je istakao da je najvažniji zadatak Arhiva preuzimanje, od-
nosno prijem, čuvanje i zaštita arhivske građe kao pokretnog 
kulturnog dobra.

Gostima je poklonjena i knjiga „Đorđe Stanojević (1858-
1921) - Biografija jednog naučnika“.  

U sali SO Negotin održana panel diskusija na temu praćenja 
sprovođenja novog Zakona o zaštiti podataka o ličnosti, kojoj su 
prisustvovali rukovaoci podataka o ličnosti, zainteresovani pred-
stavnici organizacija civilnog društva i medija. 

U panel diskusiji učestovali 
su poverenik Milan Marinović 
i zamenica poverenika Sanja 
Unković i drugi predstavnici 
službe poverenika. Cilj panel 
diskusije je bio razmatranje 
primene novog Zakona o zašti-
ti podataka o ličnosti i sagleda-
vanje mogućnosti za njegovu 
bolju primenu. 

Tokom panel diskusije, poverenik za informacije od javnog 
značaja i zaštitu podataka o ličnosti Milan Marinović predstavio 
je aktuelni trenutak u zaštiti podataka o ličnosti u Republici Sr-
biji.  Zamenica poverenika Sanja Unković predstavila je položaj 

institucije poverenika za informacije od javnog značaja i zaštitu 
podataka o ličnosti, nadležnosti poverenika sa akcentom na za-
štitu podataka o ličnosti. 

U panel diskusiji učestvovali su i predstavnici sektora  za nad-
zor  nad zaštitom  podataka o  ličnosti, i harmonizaciju propisa i 
normativne poslove. Panel diskusije, koje se u sklopu projektne 
podrške realizuju u narednom periodu u 15 odabranih   jedinica   
lokalne   samouprave,   posebno   su   značajne   i   za   podizanje   
svesti   šire javnosti i informisanje građana. 

Podršku   organizaciji   panel   diskusija   pruža   projekat   
„Jačanje   vladavine   prava   u Republici   Srbiji“  (EU   ZA   BOR-
BU   PROTIV   KORUPCIJE   I   ZA   OSNOVNA   PRAVA) zajed-
nički finansiran od strane EU i nemačkog Saveznog ministarstva 
za ekonomsku saradnju i   razvoj   (BMZ).   Za   implementa-
ciju   projektnih   aktivnosti   u   vezi   sa   zaštitom   podataka   
o ličnosti zadužen je Deutsche Gesellschaft für Internationale 
Zusammenarbeit (GIZ).

ISTORIJSKI ARHIV 
NEGOTINA 

UGOSTIO UČENIKE 
TEHNIČKE ŠKOLE

 PANEL DISKUSIJA O 
PRAĆENJU ZAKONA 

O ZAŠTITI PODATAKA 
O LIČNOSTI

Svečanom akademijom 
u prepunoj sali Doma kulture 
Predškolska ustanova „Ne-
ven“ proslavila je 57 godina 
postojanja i uspešnog rada. 
Uz stihove, pesmu i igru na 
poznate muzičke numere 
„To davno beše, sećam se 
ja“, „Devojko mala“, „Ljubav i 
moda“ deca ovog vrtića prire-
dila su nezaboravnu priredbu 
šaljući poruke o prijateljstvu, 
drugarstvu i ljubavi. Pored 
roditelja, prijatelja i mnogo-
brojnih gostiju svečanosti je 
prisustvovao i Saša Nikolić, 
predsednik opštine Kladovo, 
sa svojim saradnicima.

Direktorka PU „Neven“, 
Slađana Šterling, istakla je 
da je ova obrazovno-vaspitna 

ustanova mesto gde se raste, 
razvija i uči kako se postaje 
čovek i zahvalila lokalnoj sa-
moupravi na svesrdnoj podrš-
ci, roditeljima koji su svojim 
aktivnim učešćem sve učinili 
lakšim i ostvarivim, ali i zapo-
slenima jer su prava mera sve-
ga vrednog što čini „Neven“.

Saša Nikolić, predsednik 
opštine Kladovo, poželeo je 
uspeh u daljem radu i naglasio 
da predškolska ustanova „Ne-
ven“ predstavlja kolektiv za 
primer u oblasti predškolskog 
obrazovanja i vaspitanja naj-
mlađih Kladovljana.

-Brinući o 427 mališana, od 
najmlađih do onih grupa pred 

polazak u školu, 62 zaposlena 
radnika, iskazuju nemerljivu 
ljubav i privrženost prema ono-
me što je svima nama najvaž-
nije, našoj deci. Zahvalni smo 
im i uvek ćemo biti. Ljubav, 
drugarstvo, poštenje, znanje 
i sve ono što deca ponesu iz 
našeg „Nevena“ ne može da 
se zaboravi i nešto je što nema 
cenu. Moji saradnici znaju da 
insistiram i uvek ću to činiti da 
podrška ovoj ustanovi bude na 
vrhu prioriteta kojima se bavi-
mo. Kao lokalna samouprava 
uložili smo više sredstava u 
renoviranje, nove sobe i opre-
manje. Znamo da nikada nije 
dovoljno, da može i treba još 
da se ulaže i pomaže. Ulaga-
nje u obrazovanje i vaspitanje 
naše dece je zalog za buduć-
nost, istakao je Nikolić.

Predsednica aktiva di-
rektora obrazovno-vaspitnih 
ustanova u opštini Kladovo, 
Dragana Dumitrašković, na-
glasila da je posao vaspitača 
jedan od najlepših poziva, koji 
nosi i veliku odgovornost i do-
dala da „od nas zavisi u kakve 
će ljude izrasti naši mališani, 
ali gledati odrastanje tih mla-
dih duša retka je privilegija“.

PREDŠKOLSKA USTANOVA „NEVEN“ KLADOVO PREDŠKOLSKA USTANOVA „NEVEN“ KLADOVO 
PROSLAVILI 57 GODINA PROSLAVILI 57 GODINA 

POSTOJANJA I USPEŠNOG RADAPOSTOJANJA I USPEŠNOG RADA
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Udruženje Vidovdan iz Vićence u Barbaranu Vićentinu, ne-
daleko od Vićence organizovalo je priredbu “Srbija u Venetu” sa 
bogatim kulturno-umetničkim programom u kome su učestvovali 
gosti iz Austrije, Nemačke, Švajcarske i Italije.

ASC VIDOVDAN (Kulturna Asocijacija Srba VIDOVDAN) je 
osnovana 2017 godine, sa željom okupljanja naših ljudi pore-
klom iz matice Srbije kao i bivšeg Jugoslovenskog prostora. Cilj 
od samog početka je rad na očuvanju naših običaja, kulture i tra-
dicije, a moje lično zalaganje kao predsednika Udruženja, narav-
no i naših članova, je predstavljanje Italijanima naših vrednosti 
kao naroda sa bogatim poreklom istorijom i kulturom. 

Tokom rada Udruženja svih ovih godina, organizovali smo 
razne kulturno umetničke manifestacije sportskog i zabavnog 
karaktera. Na polju kulture uz veliku pomoć naše počasne čla-
nice Rade Rajić inače književnika i profesora smo uspeli da do-
vedemo u goste i Milutina Đuričkovića međunarodno priznatog 
pisca za decu, kao i Vladana Rakića poznatog novinara RTS-a. 
Uvek smo se trudili da na našim dešavanjima pozovemo i veliki 
broj Italijana od običnih ljudi, kolega sa porodicama do gradona-
čelnika i državnih službenika u italijanskom Parlamentu.

Spomenuo bih Milenu Cecchetto savetnicu guvernatora re-
giona Veneto, Luca Zaia poslanika Lige Sever koja je trenutno 
na vlasti, Erika Pretto poslanika u Parlamentu i Dimitri Coin koji 
je u ministarstvu, odboru za ekonomsku saradnju Srbija i Italija. 

Na jednoj od zadnjih manifestacija, sad već tradicionalnom 
Srbija u SRCU VENETA smo uspeli da dovedemo u goste iz Sr-
bije, poznati gradski hor iz Negotina “Mokranjac “ i Ansambl Va-
lahija uz prisustvo gradonačelnika, Ivanu Stojiljković Generalnog 
konzula republike Srbije iz Trsta i mnoge drugih predstavnika 
provincije Vićence. Učinjen je i prvi korak na mogućem bratimlje-
nju dva grada Negotina i Sarega. 

U svakoj prilici smo pokušavali dokumentarnim i istorijskim 
video podacima da prikažemo našim domaćinima našu realnost, 
bogato kulturno istorijsko i naučno nasleđe, lično sam uveren 
da smo dosta učinili i uspeli da promenimo sliku i razmišljanje o 
nama kao narodu. 

Na manifestaciji održanoj u mestu Barbarano Mossano fol-
klornog i zabavnog karaktera su nam bili u goste veliki i pozna-
ti SKC MOKRANJAC iz Beča, KUD JUGOS iz Minhena, inače 
jedno od najstarijih udruženja naše dijaspore osnovano davne 
1976-e godine, KUS DUGA Montecchio Maggiore. 

Po prvi put sa nama Bugarski ansambl KOKONI iz Brescia 
sa željom proširenja saradnje i očuvanja nama sličnim pravo-
slavnim tradicionalnim igrama i običajima i estradna umetnica 
Božica Boba Nedeljković, koja je svojim pevanjem, obradom 
starih pesama ulepšala naš program i manifestaciju. 

Posetioci su mogli da uživaju u igrama i koreografijama od 
amaterskog sastava Vidovdana pod vođstvom Vladiše Buzejić, 
do profesionalnog izvođenja srednjeg sastava Mokranjca i pr-
vog sastava Jugosa. 

Na manife-
staciji je bio pri-
sutan poslanik 
u Italijanskom 
parlamentu Erik 
Pretto, Cristiano 
Pretto gradona-
čelnik Barbarano 
Mossano i Jessi-
ca Giacomello 
gradonačelnica 
Sarega. 

Posebno prija kompliment od velikog „Mokranjca“, koje smo 
dočekali u jutarnjim časovima sa doručkom i okrepljenjem i izle-
tom do dvorca Romea i Julije, koji otprilike glasi: ni manjeg 
udruženja nit većih i boljih domaćina, a proputovali su do-
sta po svetu  pa im je verovati.

Veče prelepih utisaka uz bogatu trpezu sa domaćim roštiljem 
i pićem i zabavu uz orkestar EVROPA pod vođstvom Mališe i 
Ivane Ilić do kasnih večernjih sati.

Za čitaoce Zavičaja narodnih novina, 
predsednik udruženja VIDOVDAN Vladiša Buzejić.

UDRUŽENJE VIDOVDAN IZ VIĆENCE  
ORGANIZOVALO PRIREDBU
“SRBIJA U VENETU”

U organizaciji ULUPUDS, Sekcije za tekstil i savremeno 
odevanje, u Beogradu je u Manakovoj kući otvorena je izložba 
„3. Prenesi dalje“. Izložba  predstavlja savremeni doživljaj proš-
losti kroz odevne, dekorativne i upotrebne tekstilne eksponate. 
Kroz naziv izložbe ”Prenesi dalje…” uspostavlja se dijalog iz-
među prošlosti i sadašnjosti, između istorijskog kostima i savre-
menih tkanina i odeće koje se čudno i neobično prepliću u buri 
21. veka. Selekcioni žiri je odabrao 40 autora, među kojima i 5 
studenata umetničkih akademija koji su predstavili 56 radova. 
Stručni žiri, sastavljen od članova ULPUDUS i novinara koji pra-
te gorepomenutu tematiku, nagradio je 10 umetnika diplomom, 
plaketom i pohvalom. 

Jedan od učesnika izložbe, Zaječarac, David Đorđević, stu-
dent master studija Fakulteta primenjenih umetnosti u Beogra-
du, koji je i nagrađen plaketom, rekao nam je nakon otvaranja 
izložbe:

„Na istoimenoj izložbi predstavio sam dva svoja rada „Bez 
naziva“ nastalih kao studentski radovi u 2023. godini na pred-
metu Oblikovanje štampanog tekstila, pod mentorstvom profe-
sorke Ivane Veljović, te je ovom prilikom jedan od predstavljenih 
nagrađen plaketom. Izložio sam tkanine odevne namene, inspi-
risan samom prirodom materijala koji je inicirao tematiku i oda-
branu tehniku intervencije. Kao glavnu tematiku koja prožima 
oba rada jeste srpsko srednjovekovno slikarstvo i dekorativna 
ornamentika koja se pojavljuje na odorama srpskog plemstva 
u sadejstvu sa ritmično raspoređenim čistim geometrijskim for-
mama. Ono što odaje utisak patine i neku vrstu kontrolisanog 
„istrošenog“ karaktera materijala jeste primena tehnike devore 
(fr. dévorer), francuske tehnike oplemenjivanja materijala iz 19. 
veka, što bi u bukvalnom prevodu sa francuskog značilo proždi-
rati, sagoreti tkaninu. Kao dopuna primenjenoj tehnici, primenio 
sam sito štampu. 

Nagrada je došla zaista neočekivano, i svakako mi ogromna 
čast i zadovoljstvo jer je u pitanju nagrada branše za koju sam 
se školovao i u čije predvorje stupam“.

“PRAHOVO KROZ 
VREME” 

- NOVA KNJIGA 
MIKIJA TRAILOVIĆA

Povodom Svetskog dana knjige, u prostorijama Elik-
sir fondacije, održana je promocija knjige Prahovo kroz 
vreme, autora Velimira Mikija Trailovića. 

Pored autora, o knjizi je govorila i Milica Milenković, 
recenzent i lektor 
ovog izdanja. Knji-
ga je publikovana 
u izdanju Narodne 
biblioteke “Dosi-
tej Novaković”, a 
štampanje je po-
mogla kompanija 
Eliksir Prahovo. 

Goste je po-
zdravila direktorka 
Eliksir fondacije, 
Margareta Musić. 

Promociju je pesmom ulepšala grupa “Marinike” pod 
vođstvom profesorke Danijele Marković. Deo iz knjige 
recitovale su učenice Negotinske gimnazije Marta Mi-
jušković i Nina Ergarac.

MEĐU DESET 
NAGRAĐENIH 

UMETNIKA 
I ZAJEČARAC 

DAVID ĐORĐEVIĆ
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Rođendanski koncert učenika Umet-
ničke škole ‘’Stevan Mokranjac’’ u čast 
jubileja 70 godina od osnivanja osnovne 
muzičke škole održan 15. aprila u prepu-
noj sali Domu kulture u Negotinu. 

Koncert je počeo je nastupom hora 
Osnovne muzičke škole, pod dirigent-
skom palicom nastavnika Marka Miljkovi-
ća. Hor je izveo Šopenovu pesmu ‘’Želja’’ 
sa solistima Helenom Kovačević i Marijom 
Danesković.

Smenjivali su se redom nastupi uče-
nika, kamernih ansambala, pod rukovod-
stvom profesora Svetlane Kravčenko, 
Dragane Marinović Simonović, Vesne Ga-
rabantin, Vladice Perković, Dušana Ćiro-
vića, Valentine Dimitrijević.

Nastup haor srednje muzičke škole 
pod rukovodstvom profesorke Ruzice Raj-

Sutradan je održana Svečana aka-
demija povodom 70 godina jubileja 
u velikoj sali škole. Tom prilikom su 
učenici izveli dramski prikaz ‘’Šešir 
profesora Koste Vujića’’, koji je pratio 
hor Škole i otpevao 4. rukovet Stevana 
Stojanovića Mokranjca. 

Potom se Ksenija Gocić direktorka 
škole prigodnim govorom obratila pri-
sutnima i podelila zahvalnice instituci-
jama, donatorima, medijima i nastavni-
cima za postignute rezultate.

 Jubilarne nagrade dobili su Slobo-
dan Gligorijević za 35 godina, Slađana 
Marković i Maja Stojanović za 30 godi-
na, Ksenija Gocić za 20 godina i Danilo 
Perković 10 godina rada.

ković, dodatno je obogatio veče uz zani-
mljiv scenski pokret Kapibinu ‘’Verde mar 
de Navegar’’ i ‘’Dance’’ Roberta Gibsona. 

Kulminacija koncerta bio je izvođenje  
Rođendanske pesme školi, čiji je tekst na 
muziku Vinćenca Savone napisala profe-

sorka  Kristina Đukić, koja je decu pratila 
na klaviru. 

Na kraju večeri učenicima su pode-
ljene pohvalnice za osvajanje značajnih 
nagrada sa republičkih i međunarodnih 
takmičenja.

KONCERT UČENIKA UMETNIČKE ŠKOLE 
“STEVAN MOKRANJAC’’ IZ NEGOTINA

U ČAST VELIKOG JUBILEJA
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U Svečanoj sali Valjevske gimnazije, na inicijativu Udruže-
nja Svetomir Nikolajević, a u izvanrednoj organizaciji Biblioteke 
Ljubomir Nenadović, održano je veče posvećeno Društvu Sveti 
Sava i njegovom osnivaču Svetomiru Nikolajeviću, jednom od 
najznamenitijih Srba u drugoj polovini 19. veka, koji je rođen 
nedaleko od Valjeva, u selu Raduša. 

Odatle je prešao neverovatan put - preko školovanja u Valje-
vu, Šapcu i Beogradu i na univerzitetima u Cirihu, Bernu, Berli-
nu, Briselu, Parizu i Londonu do značajnog kulturnog, političkog, 
pedagoškog i humanističkog delovanja u Srbiji i Evropi. 

Bio je profesor i rektor Velike škole, osnivač katedre za 
svetsku književnost, prvi koji je u Srbiji pisao o Šekspiru, član 
Učenog društva i jedan od prvih akademika, osnivač Društava 
Sveti Sava i Kralj Stefan Dečanski, gradonačelnik Beograda, 
predsednik Lige za mir, mason koji je od budimpeštanske lože 
dobio podršku za osnivanje samostalne srpske lože Pobratim, 
predsednik vlade za vreme Milana Obrenovića i prvi Srbin koji je 
1915. godine kandidovan za Nobelovu nagradu za mir. 

Budući da je to bila ratna godina, nagrada te godine nije 
dodeljena. Bio je kosmopolita najšireg formata, intimni prijatelj 
Bjernsona, Ibzena, Kuena Hedervarija, državnika i patrijarha, 
zaljubljen u domete evropske nauke i umetnosti i evropskog 
uma, a u isto vreme ponosan na svoj nacionalni identitet, i u 
svakom trenutku spreman da afirmiše srpstvo. 

I upravo Udruženje Svetomir Nikolajević, osnovano pre ne-
što više od godinu sa namerom da se sačuvaju tekovine i ra-
zvijaju ideje velikog čoveka čije ime nose sa ponosom, planira 
– kako je istakla njegova praunuka prof. dr Snežana Nikolajević, 
koja je vodila ovaj skup – ima nameru da na jesen predstavi nje-
gov književni opus, a početkom iduće godine njegovo političko 

delovanje. Ove večeri je predstavljen Nikolajevićev humanitarni 
rad, u kome posebno mesto zauzima Društvo Sveti Sava, naj-
starije aktivno srpsko građansko društvo, koje je on, sa nekoli-
cinom istomišljenika osnovao 1886. godine. Društvo je radilo da 
početka drugog svetskog rata, njegovo delovanje je prekinula 
komunistička vlast 1944. godine, a ponovo je aktivirano 1994. 

Ovom prilikom je obeleženo tri decenije od tog datuma. Is-
crpno je o bogatom i značajnom radu Društva govorio njegov 
predsednik dr Ljubodrag Ristić. 

Zanimljivo i sadržajno bilo je i izlaganje akademika Zlate Bo-
jović, urednika časopisa Bratstvo, koji izdaje Društvo. To je ča-
sopis koji je izlazio od 1887. godine, a zatim, sa reaktiviranjem 
Društva, ponovo je pokrenut. Prisutni su čuli detalje o konceptu 
časopisa i sadržini njegovih najsvežijih izdanja. 

O pedagoškom delovanju Svetomira Nikolajevića, a i njego-
voj kompletnoj ličnosti, govo-
rila je istoričar školstva Bra-
nislava Jordanović, muzejski 
savetnik, koja je niz godina 
bila direktor Pedagoškog mu-
zeja u Beogradu. 

Na kraju skupa pesnik Dra-
gan Pavlović pročitao je svoju 
pesmu Zlatno seme bagrema, 
posvećenu Svetomiru Nikola-
jeviću. 

Mnogobrojni posetioci su sa velikom pažnjom pratili izlaga-
nja, a među njima je bio i Dejan Nikolajević, jedan od najagilnijih 
potomaka kada je reč o negovanju sećanja na Svetomira Niko-
lajevića i njegova ćerka Ana, koji su za ovu priliku došli iz Beča.

VEČE POSVEĆENO DRUŠTVU 
SVETI SAVA I NJEGOVOM OSNIVAČU 

SVETOMIRU NIKOLAJEVIĆU

U VALJEVU ODRŽANO

Četrnaesto „Veče mladih pisaca“, u or-
ganizaciji Kluba mladih umetnika Prosvje-
te iz Beča, održano je polovinom aprila 
2024. u prijatnom ambijentu novootvore-
nog restorana Bellezza. Organizatori prof. 
Vesna Špirić i inž. Uroš Uljarević, pozdra-
vili su prisutne zahvalivši se pesnicima što 
već punih osam godina nastupaju na ovoj 
manifestaciji, koja je postala jedan od naj-
poznatijih kulturnih događaja naše zajed-
nice u Austriji.

Mladi autori poezije i proze predstavili 
su svoje stvaralaštvo inspirisano različitim 
temama. Na programu su se našle šaljive, 
ljubavne i rodoljubive pesme, ali i jedna 
haiku pesma, tradicionalna japanska krat-
ka forma poezije. 

„Ja sam verni učesnik ove manifesta-
cije još od druge Večeri koja je bila 2017. 
i od tada dolazim kad god sam u prilici. 
Četrnaesto veče je bilo zaista posebno, 
dobro organizovano i inspiritivno, a spoj 
samih učesnika veoma zanimljiv”, izjavio 
je Hazim Hadžić, jedan od pesnika. On je 
dodao da su Večeri mladih pisaca značaj-

KLUB MLADIH UMETNIKA 
PROSVJETE IZ BEČA PONOVO 

OKUPIO BUDUĆE PISCE

ne jer omogućavaju umrežavanje krea-
tivnih ljudi koji dele slična interesovanja, 
te se zahvalio Vesni i Urošu koji ovo već 
osam godina organizuju iz čiste ljubavi 
prema poeziji.

Kao specijalni gost večeri, nastupio je 
glumac Ammar Mešić, koji je na odušev-
ljenje svih prisutnih, pročitao jednu pesmu 
iz opusa mladog makedonskog pesnika 
Đoka Zdraveskog. On je u kratkom inter-
vjuu istakao da između poezije i glume 
nema razlike, jer su i gluma i poezija čista 

emocija, te je suština ista – dotaći nečije 
srce.

Mladi pisci nastupili su uz pratnju gi-
tariste Ognjena Šuke, tako da je publika, 
kao i svaki put, uživala u sinergiji muzike 
i pisane reči. Poseban utisak, ostavili su i 
Nikola Prerad i Veselin Rafailović, koji su 
na Veče stigli pravo sa Kosova i Metohije, 
gde su zajedno sa predstavnicima organi-
zacije Srpski centar, lično uručili donacije 
prikupljene na manifestaciji ,,Humetnost 
2024”.

Klub mladih umetnika Prosvjete na-
javljuje promociju zbornika sa prvih deset 
Večeri mladih pisaca, kao i prvu slikarsku 

radionicu za mlade slikare, profesionalce 
i amatere, koja je planirana za jun 2024.

Četrnaesto ,,Veče mladih pisaca” or-
ganizovano je u saradnji sa Odsekom za 
kulturu grada Beča u okviru projekta Ja-
hreskulturprogram 2024.
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Sestre velikog Sabora Kola srpskih sestara Srbije, regiona 
i dijaspore organizovale su i realizovale veliku dobrotvornu ak-
ciju pomoći štićenicama pri Manastiru Sv. Petka Izvorska kod 
Paraćina. 

Veličanstven je bio skup, blizu 250 sestara sabranih sa svih 
strana koje su došle punih ruku i punog srca da bi makar malo 
pomogle sestrinstvu i štićenicima tog svetog manastira. Sestrin-
stvo i mati Glikerija, zamenica igumanije Marije su pokazale izu-
zetno gostoprimstvo i veliku zahvalnost za darovano i istakle da 
je to ne samo pomoć onima kojima je ona preko potrebna, nego 
i kao prilog domu Božijem, za revnost oko napretka svete crkve 
i jačanja vere.

Kao sestre velikog Sabora KSS ponovo smo shvatile da u 
zajedništvu, sestrinskoj slozi, poštovanju, uvažavanju i ljubavi 
leži snaga za nove poduhvate u našoj misiji dobrote.

Slobodanka Stanković-Ćirković, predsedavajuća Sabora 
KSS Srbije, regiona i dijaspore predala je mati Glikeriji u ime 
Sabora dobrovoljne priloge u iznosu od 6.570 evra, 464.200 di-
nara i 350 KM, kao i robu (hranu, higijenski materijal, pelene za 
odrasle i slično) u vrednosti od 10.000 evra. 

Kolo srpskih sestara iz Negotina je još jednom pokazalo da 
je dostojno svojih prethodnica. Sestre Lidija Vuković, Snežana 
Spasić, Ljiljana Trokić, Dragana Mikulović i Vesna Stanković su 
odnele veliku količinu sakupljene pomoći u vidu hemije, dezin-
fekcije, pelena za odrasle, posteljine, hrane, a negotinsko Kolo 
je uplatilo i 54.000 dinara.  

- Slaveći ove 2024. god. jubilej - 120 god. postojanja i pri-
premajući se da krajem avgusta obeležimo akademijom taj jubi-
lej, Kolo srpskih sestara Negotin se zahvaljuje svim milosrdnim 
ljudima koji su na bilo koji način pomogli u ovoj akciji. Dajući 
nemoćnima i sirotima, širimo dobrotu i humanost. 

Posebno se zahvaljujemo Crkvenoj opštini Negotin i Saši Pi-
tareviću, Narodnoj biblioteci “Dositej Novaković”, “Bucinom du-
ćančetu”, kao i medijskim prijateljima na podršci NG Portalu, TV 
Transu i Zavičaju narodnim novinama..

Akcija pomoći Manastiru Svete Petke Izvorske i štićenicama 
pri ovom manastiru ponavljaće se svake naredne godine.

MISIJA DOBROTE SABORA 
KOLA SRPSKIH SESTARA 

SRBIJE, REGIONA I DIJASPORE 
UPUĆENA U MANASTIR 
SV. PETKA IZVORSKA

Sportski savez opštine Kladovo, kao 
i svake godine do sada, proglašava naj-
bolje u sportu i fizičkoj kulturi. Zahvalju-
jući Opštini Kladovo i sredstvima koja se 
izdvajaju iz budžeta, kako bi sportistima 
omogućila bolje uslove, kontinuirano se 
ulaže u sportske terene, opremu, ali i re-
konstrukciju i opremanje postojećih terena 
u gradu i Mesnim zajednicama. Nagra-
de najboljim sportistima za 2023. godinu 
uručili su Miloš Šejnjanović, predsednik 
Sportskog saveza opštine Kladovo, Borko 
Tufajević, generalni sekretar SSOK i Da-
mir Ivović, referent za sport i rekreaciju.

U kategoriji mlađa sportiskinja do 12 
godina proglašena je Mila Jović iz Karate 
kluba “Kladovo”, a za mlađeg sportistu do 
12 godina Filip Đorđević iz RFK “Brodore-
mont“. Za mlađe sportiste uzrasta od 13 
do 16 godina izabrani su Lana Katić Kara-
te klub “Đerdap” i Vojo Perović Boks klub 
“Southpaw“. Titula najboljeg sportskog 
stručnjaka-trenera, i ove godine je pripala 
Banetu Prvuloviću FK “Mala Vrbica 1958’’.

Najbolje sportske organizacije, odno-
sno, klubovi koji predstavljaju opštinu, su 

FK “Đerdap”, FK “Mala Vrbica 1958” i FK 
”Egeta’’ Brza Palanka. Milan Ćeha FK 
„Đerdap“ Kladovo izabran je za najboljeg 
društveno-sportskog radnika.

Za najbolju sportiskinju, u kategoriji 
seniora, proglašena je Jana Dimitrijević, 
Ženski rukometni klub “Đerdap”. Najbolji 
sportista u kolektivnim sportovima je Alek-
sandar Babucić FK “Đerdap”, a u individu-
alnim sportovima Darko Stevanović Boks 

Klub “Southpaw “.
Najzaslužniji sportista opštine Klado-

vo je Branko Bekerević iz Planinarskog 
društva „VRH”, dok je za profesora, od-
nosno, nastavnika godine izabran Bo-
gosav Đurđanović.

Na svečanosti je dodeljeno post-
humno priznanje, nedavno preminulom 
bivšem predsedniku sportskog saveza, 
Aleksandru Brndušojeviću.

ZASLUŽENE NAGRADE 
NAJBOLJIMA U FIZIČKOJ KULTURI 

I SPORTU U OPŠTINI KLADOVO
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